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En este documento, de contener datos de carácter personal objeto de protección, éstos se encuentran
omitidos -sustituidos por asteriscos (*)- en cumplimiento de la Ley Orgánica 15/1999, de 13 de
diciembre, de Protección de Datos de Carácter Personal.

ACTA - COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT,
ESPORTS I CULTURA

SESSIÓ ORDINÀRIA COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ,
JOVENTUT, ESPORTS I CULTURA DEL DIA 21 DE JUNY DE 2018

En la  Sala de Comissions I de l'edifici de l'antiga Fàbrica de Tabac de la ciutat de
València, pati A, 2n pis, a les nou hores i dèsset minuts del dia vint-i-u de juny de dos mil díhuit,

davall la presidència de la Sra. Consol Castillo Plaza, es reunix en sessió ordinària, la Comissió

Informativa de Desenvolupament Humà, Educació,  Joventut,  Esports i Cultura, a la qual

assistixen els components següents: Sra. Gloria Tello Company, Sra. Mª Teresa Girau Meliá, Sra.

María Oliver Sanz, Sr.  Cristóbal Grau Muñoz i Sra. Mª Amparo Picó Peris.  Hi actua com a

secretari, per delegació del titular de la Secretaria General del Ple, el Sr. Francisco Javier Vila

Biosca, secretari general de l'Administració municipal.

No hi assistix la senyora Mª Jesús Puchalt Farinós.

Així mateix, també hi assistix el senyor Manuel Camarasa Navalón, del Grup Municipal
Ciutadans.

Una vegada oberta la sessió, la presidència examina els assumptes que figuren en l'orde del
dia i s'adopten els acords següents:
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SECRETARIA

1 RESULTAT: APROVAT
ASSUMPTE:
Aprovació, si és el cas, de l'acta de la sessió de data 24 de maig de 2018.

Aprovació, si és el cas, de l'acta de la sessió de data 24 de maig de 2018.

Pregunta la Sra. presidenta si algun membre de la comissió ha de formular alguna
observació a l'acta de la sessió del 24 de maig de 2018, prèviament distribuïda amb la
convocatòria.

Com que no hi ha cap observació queda aprovada per unanimitat, d'acord amb el que es
prescriu en l'article 91 del RD 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.

MOCIONS

2 RESULTAT: APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000132-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Moción que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre el
Pla Estratègic Cultural de la Ciutat de València

El secretari dóna compte de la moció, que es transcriu a continuació, presentada per la Sra.
María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre el Pla Estratègic Cultural de la
Ciutat de València, la qual decau al aprovar-se per unanimitat la proposta alternativa presentada
verbalment per la Sra. Gloria Tello Company, regidora de Patrimoni i Recursos Culturals, en el
següent sentit:

"Que la regidoria de Patrimoni i Recursos Culturals realitze les gestions oportunes perquè
la presentació del Pla Estratègic Cultural de la ciutat de València tinga lloc abans de la

".finalització de l'any 2018

 

La moció presentada per la Sra. María Amparo Picó Peris deia així:

"La cultura es uno de los principales motores del desarrollo de una ciudad, en este caso de
Valencia, con una importante industria cultural que posibilita alcanzar notables niveles de
bienestar para todos sus ciudadanos así como el fomento de la Diversidad Cultural.

La cultura no solo debe centrarse en una parte de la población ya que debe hacerse
extensiva a todos los ciudadanos residentes de un núcleo urbano respetándose, igualmente, las
acepciones propias de cada vertiente cultural.

Con el fin de desarrollar una correcta política cultural se debe tener en cuenta y aplicar
las herramientas necesarias para su debida ejecución con la puesta en marcha de un Programa
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Estratégico Cultural elaborado, desde la participación, con los distintos colectivos sociales y
culturales de la ciudad de Valencia.

 Por todo lo expuesto, la Concejal que suscribe presenta la siguiente

PROPUESTA DE ACUERDO:

Que la Concejalía de Cultura del Ayuntamiento de Valencia proceda a hacer público el
Plan Estratégico Cultural de la Ciudad de Valencia, antes del mes de Agosto de 2018."

Hi ha les intervencions següents:

La Sra. Maria Amparo Picó Peris, del Grup Ciutadans, defen la moció presentada
assenyalant que ha preguntat diverses vegades sobre el Pla i se'ls ha dit que estava en marxa.
Considera que ja ha passat suficient temps i volen per això que se'ls informe sobre la situació del
Pla Estratègic Cultural de la ciutat, i que li'ls facilite còpia de l'esmentat document i el seu cost
econòmic.

La Sra. Gloria Tello Company, del Grup Compromis, manifesta la seua disconformitat
amb la moció tal com es planteja, fent constar que es va contractar amb la Universitat de
València la realització d'una radiografia de la situació de la cultura en la ciutat de València, si bé
ja havien treballs en este sentit impulsat des de la delegació de la regidora María Oliver i la
pròpia Universitat i, encara que els esmentats treballs ja estan avançats, atés que també s'estan
realitzant treballs en materìa d'auditoria de comunicació de cultura, s'ha considerat més oportuna
la seua presentació de forma conjunta igual que la "imatge" cultural de la ciutat. Presentació que
està prevista la seua realització abans de finalitzar l'any 2018  

Conclòses les intervencions, la moció es sotmesa a votació i  decau al aprovar-se per
unanimitat la proposta alternativa presentada verbalment per la Sra.  Gloria Tello Company,
regidora de Patrimoni i Recursos Culturals, en el següent sentit:

"Que la regidoria de Patrimoni i Recursos Culturals realitze les gestions oportunes perquè
la presentació del Pla Estratègic Cultural de la ciutat de València tinga lloc abans de la

".finalització de l'any 2018

3 RESULTAT: REBUTJAT
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000132-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Moció que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre la
situació del búnker d'El Saler

El secretari dóna compte de la moció presentada per la Sra. María Amparo Picó Peris, del
Grup Ciutadans, sobre  la situació del búnker d'El Saler, la qual és sotmesa a votació i rebutjada
amb el vots en contra de les representants del Grup Compromís, Sra. Consol Castillo Plaza i Sra.
Glòria Tello Company; la representant del Grup Socialista, Sra. María Teresa Girau Meliá, i de la
representant del Grup València en Comú, Sra. María Oliver Sanz; amb l'abstenció del
representant del Grup Popular, Sr. Cristobal Grau Muñoz, i de la representant del Grup
Ciutadans, María Amparo Picó. Moció que es transcriu a continuació i que literalment diu:
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"El Síndic de Greuges de la Comunitat Valenciana ha recomendado al Ayuntamiento de
Valencia que “adopte con determinación todas las medidas que sean necesarias para poner en
valor y mantener en adecuado estado de conservación el Búnker del Saler”, según figura en un
documento fechado el 30 de mayo de 2018 dirigido al presidente de la Asociación Círculo por la
Defensa y Difusión del Patrimonio Cultural.

En relación con ese Bien de Relevancia Local (BRL), la Comisión de Desarrollo Humano,
a raíz de una moción presentada por nuestro Grupo Municipal de Ciudadanos, en la sesión del
pasado mes de junio de 2017, acordó lo siguiente: “Respecto del punto primero de la propuesta
de la moción, a pesar de que la competencia es del Ministerio de Agricultura, Pesca,
Alimentación y Medio Ambiente, trasladar al ministerio el acuerdo de la comisión sobre la
voluntad municipal de iniciar la restauración y rehabilitación del búnker y que facilite la
concesión del inmueble para el tiempo máximo establecido en la ley”.

Este Grupo Municipal recibió una respuesta, el pasado mes de marzo de 2018,
relacionada con el citado búnker, declarado como BRL en el catálogo de bienes inmuebles,
indicándonos que “se estaba elaborando desde la Oficina Técnica del Servicio de Patrimonio
Histórico un proyecto básico de obras para restaurarlo”.

Todo ello tras conocer la respuesta del Ministerio de Agricultura, Pesca y Alimentación y
Medio Ambiente, en el sentido de que es obligatorio, según el ministerio, presentar un proyecto
para admitir la petición de cesión del Ayuntamiento de Valencia.

Por todo lo expuesto, la Concejal que suscribe presenta las siguientes:

 PROPUESTAS DE ACUERDO:

1- Que la Concejalía de Cultura del Ayuntamiento de València proceda a acatar la
recomendación del Síndic de Greuges en relación a tomar medidas de urgencia en el búnker del
Saler, declarado BRL, para su preservación patrimonial, tal como asegura la Ley de Patrimonio
Cultural Valenciana.

2- Que en la próxima modificación de crédito, a realizar desde el área de Hacienda del
Ayuntamiento de València, incluya una partida para ejecutar los trabajos más urgentes a
ejecutar en el citado Búnker de El Saler.

3- Que se nos facilité a esta comisión, la correspondiente información del proyecto básico
que se está elaborando, desde la Oficina Técnica del Servicio de Patrimonio Histórico, así como
de su coste previsto.

4- Que la Concejalía de Cultura incluya en sus previsiones presupuestarias de 2019 una
partida económica para la restauración del búnker del Saler."

Hi ha les intervencions següents:

La Sra. Maria Amparo Picó Peris defén la moció assenyalant que en el seu dia es va
aprovar una moció aslternativa sobre el tema i no obstant no s'ha realitzat res a fi d'esmenar la
situació i deficiències del búnker. En este mateix sentit, en el mes de març també es va realitzar
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una pregunta sobre el tema, i el sindic de Greuges en dos ocasions (i en un mateix any) ha indicat
que es prenguen mesures per a la conservació del búnker.

La Sra. Gloria Tello Compay, del Grup Compromís, assenyala que les afimaciones
realitzades no són certes perquè no és cert que no s'haja realitzat al respecte. En este sentit
manifesta que l'Ajuntament no és titular del búnker, motiu pel qual (i per a poder actuar sobre el
mateix) es va sol·licitar al Ministeri competent la seua cessió demanial per un període de
setanta-cinc anys en 2017; sol·licitud que no va ser atesa, motiu pel qual l'Ajuntament no pot
intervindre sobre quelcom que no és seu.

Posteriormenete, al novembre del 2017, el Ministeri va respondre que en tot cas la cessió
sol·licitada estaria condicionada a la presentació d'un projecte, motiu pel qual, amb els diners
procedents de l'última modificació de crèdits que està en tramitació, es pretén contractar la seua
realització amb la finalitat última de, una vegada obtinguda la cessió, rehabilitar el búnker i
obrir-ho al públic.

En conseqüència, la moció és sotmesa a votació i és rebutjada per la comissió amb els vots
en contra de les representants del Grup Compromís, Sra. Consol Castillo Plaza i Sra. Glòria Tello
Company; de la representant del Grup Socialista, Sra. María Teresa Girau Meliá, i de la
representant del Grup València en Comú, Sra. Maria Oliver Sanz; i l'abstenció del representant
del Grup Popular, Sr. Cristóbal Grau Muñoz  i de la representant del Grup Ciutadans, Sra. Maria
Amparo Picó Peris.

4 RESULTAT: APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000141-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Moció que presenta el Sr. Manuel Camarasa Navalón, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
l'abonament familiar en les instal·lacions esportives municipals.

El secretari dóna compte de la moció, que es transcriu a continuació, presentada pel Sr.
Manuel Camarasa Navalón, del Grup Municipal Ciutadans, sobre l'abonament familiar en les
instal·lacions esportives municipals, la qual decau al aprovar-se per unanimitat la proposta
alternativa presentada per la Sra. María Teresa Girau Meliá, regidora delegada de Sanitat, Salut i
Esports, en el següent sentit:

"Que en les noves licitacions de gestió de servicis esportius que es realitzen, es tinga en
compte en els preus públics per als abonaments familiars, als menors de 26 anys, tal com es
realitza en la gestió directa".

La moció presentada pel Sr. Manuel Camarasa Navalón deia així:

"Para el uso de las instalaciones deportivas municipales se configuraron diversos precios
que hicieran asequible el acceso a las mismas. Entre ellos encontramos el abono familiar que,
dependiendo del espacio deportivo, puede aplicarse hasta que el joven incluido en el núcleo
familiar cumpla los 18, 21 o 22 años.

El gasto extra que para la familia supone que uno de sus miembros alcance esa edad
resulta en ocasiones inasumible, ya que la tarifa joven es muy superior. Habida cuenta de que,



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 S

N
U

K
 O

lv
h
 D

A
yF

 V
H

Y
Z
 S

8
X
3
 c

+
lU

 t
yE

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A GENERAL DE L' ADMÓ MUNICIPAL - TITULAR
ORGAN DE SUPORT A JGL

FRANCISCO JAVIER VILA BIOSCA 26/07/2018 ACCVCA-120 5455451848073102300

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 21 DE JUNY DE 2018 6

ya desde hace años, la edad media de independización es muy superior, consideramos que, a fin
de fomentar el deporte y facilitar su práctica en el entorno familiar, debería de prolongarse ese
abono familiar hasta una edad más avanzada.

 El concejal que suscribe plantea la siguiente,

PROPUESTA DE ACUERDO

1.- Que la edad límite en el abono familiar por instalación se establezca de manera
general en 25 años de edad si se acredita que el joven todavía forma parte del núcleo familiar y
sigue domiciliado en la residencia paterna."

Hi ha les intervencions següents:

El Sr. Manuel Camarasa Navalón, del Grup Ciutadans, defen la moció presentada
assenyalant que l'abonament familiar ha d'estar subjecte als mateixos requisits d'edat que en les
instal·lacions esportives de gestió directa per l'Ajuntament.

La Sra. María Teresa Girau Meliá, del Grup Socialista, manifesta que les empreses
licitadores ja han presentat els seus plans de negoci que es veuen reflectits en els preus públics,
però que no obstant això, planteja una proposta alternativa així com la voluntat que en les noves
licitacions es tinga en compte la unificació de criteris d'edat per a poder accedir als mateixos
preus públics que els establits en les instal·lacions esportives de gestió directa.

El Sr. Cristóbal Grau Muñoz, del Grup Popular, manifesta els seus dubtes a prop de si als
licitadors se'ls pot obligar a fixar uns preus. 

Conclòses les intervencions, la moció es sotmesa a votació i  decau al aprovar-se per
unanimitat la proposta alternativa presentada per la Sra. María Teresa Girau Meliá, regidora
delegada de Sanitat, Salut i Esports, en el següent sentit:

"Que en les noves licitacions de gestió de servicis esportius que es realitzen, es tinga en
compte en els preus públics per als abonaments familiars, als menors de 26 anys, tal com es
realitza en la gestió directa".

PREGUNTES

5 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000044-00 PROPOSTA NÚM.: 18
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Eusebio Monzó Martínez, del Grup Municipal Popular, sobre
correus electrònics instal·lació grades Vivers 2017.

PREGUNTES:

¿Por qué nos respondió en las preguntas del Pleno de mayo que “mitjançant Nota Interior,
se’ls ha adjuntat còpia del correu del servici de Cultura Festiva a què fa referència” si la pregunta
no era sobre ese correo electrónico?
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¿Por qué manipula nuestras preguntas y Notas Interiores que durante estos meses le hemos
estado reclamando copia de los emails que usted mostró en el Pleno del mes de febrero de 2018 y
que NADA TIENEN QUE VER con el email al que usted siempre alude en sus respuestas para
evitar responder lo que se le pregunta?

¿Por qué se está denegando reiteradamente al Grupo Municipal Popular copia de los emails
sobre la instalación de las gradas de Viveros que mostró durante del debate del Pleno de febrero
de 2018?

¿Qué contienen esos emails (en plural) a los que usted no quiere darnos acceso a pesar de
haberlo ofrecido en el Pleno de febrero?

¿Por qué no responde tan siquiera a los requerimientos de la Alcaldía que en diversas
ocasiones nos han informado que le han solicitado que responda a nuestras solicitudes?

RESPOSTES DE  PERE SIXTE FUSET I TORTOSA - VOCAL SUPLENT -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:

Senyor regidor,

El passat 13 de juny, en nota interior amb número de registre 2018030251, se li va fer
arribar la totalitat de correus electrònics a que fa referència.

6 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000044-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Cristóbal Grau Muñoz, del Grup Municipal Popular, sobre
resolució contracte d'arrendament de local de la Universitat Popular.

PREGUNTES:

La Junta de Gobierno local de fecha 1 de junio de 2018 acordó dar por finalizado y
resuelto, con efectos desde el 01/07/2018, el contrato de arrendamiento del local sito en la C/ San
Juan de Dios, nº. 39 bajo de València, al haberse trasladado la actividad que allí se prestaba a la
Universidad Popular de Algirós.

1.- ¿Qué actividad o actividades de la Universidad Popular se desarrollaban en el citado
local?

2.- ¿Cuántos grupos había en cada una de las actividades que se desarrollaban en dicho
local? ¿Cuántas plazas se ofertaban en cada uno de estos grupos?

3.- ¿Desde cuándo no se desarrollan actividades de la Universidad Popular en dicho local?

4.- ¿Qué razones han motivado el traslado de estas actividades a la UP de Algirós?

5.- ¿Cuál es la oferta de estas actividades en la UP de Algirós en cuanto a número de
grupos y plazas ofertadas?



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 S

N
U

K
 O

lv
h
 D

A
yF

 V
H

Y
Z
 S

8
X
3
 c

+
lU

 t
yE

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A GENERAL DE L' ADMÓ MUNICIPAL - TITULAR
ORGAN DE SUPORT A JGL

FRANCISCO JAVIER VILA BIOSCA 26/07/2018 ACCVCA-120 5455451848073102300

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 21 DE JUNY DE 2018 8

RESPOSTES DE  ISABEL LOZANO LAZARO - REGIDORA DELEGADA -
DELEGACIÓ DE IGUALTAT I POLÍTIQUES INCLUSIVES:

En relació amb les preguntes presentades pel regidor Cristóbal Grau Muñoz del Grup
Municipal del Partit Popular a la Comissió de Desenvolupament Humà, Educació, Joventut,
Esports i Cultura, a celebrar en sessió de 21 de juny de 2018, amb l’Assumpte “Resolució
contracte d' arrendament de local de la Universitat Popular”, s’aporten les respostes següents:

1.- Fins a setembre de 2017, en les dues aules dependents de la UP Malva-rosa, situades en
el baix del carrer Sant Joan de Déu, 39, entrada per carrer Simón Bolivar, sn, es realitzava
l'activitat “Restauració de Mobles”.

2.- En el curs 2016-2017 van programar-se un total de 7 grups d'esta activitat amb un total 
de 126 places.

3.- Des de setembre de 2017, i considerant els terminis contractuals per a la rescissió de 
l'arrendament, el local va quedar pendent de destinació. S'han estat barrejant diverses possibilitats
que han sigut finalment rebutjades en atenció a l'estat de les instal·lacions i al cost de la seua
rehabilitació, per la qual cosa s’ha procedit a tramitar la resolució del contracte d'arrendament.

4.- L’OAM Universitat Popular ha mantingut des de fa diversos anys una política de 
substitució de locals arrendats per uns altres de titularitat municipal sempre que açò resulte
possible i no afecte a la distribució de la seua xarxa de centres en la ciutat. D'esta manera
s’aconsegueix una major racionalitat en la despesa i un estalvi substancial en este capítol. En eixe
sentit cal apuntar que el cost de l'arrendament del local era: base 2.354,10 € + IVA 494,36 € =
2.848,46 € trimestrals, 11.393,84 € anuals.

D'altra banda, els locals indicats, després de molts anys d'utilització, estaven necessitats
d'una intervenció profunda per a mantenir-los en bon estat de funcionament. L'activitat
“Restauració de mobles” requereix unes condicions molt específiques en matèria de local i equips
que no permet la seua instal·lació en qualsevol local dels disponibles en la Universitat Popular,
raó per la qual no cabia el seu trasllat a les dependències de la UP Malva-Rosa, en Avinguda de
la Malva-Rosa 98. El trasllat d'una part dels recursos del centre UP d’Algirós a l’Espai
Sociocultural “Palauet d’Aiora” ha permès disposar d’espais i, en conseqüència, el trasllat s'ha
efectuat en el present curs 2017-18.

5.- En el present curs 2017-18 i en la programació per al curs 2018-19, en el centre UP 
d’Algirós s'ha mantingut el mateix nombre de grups i places de l'activitat “Restauració de
mobles” que ja existia en el seu anterior emplaçament.

7 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000044-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Cristóbal Grau Muñoz, del Grup Municipal Popular, sobre ajudes
per a material escolar de l'alumnat del 2n cicle d'educació infantil.

PREGUNTES:
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Por acuerdo de la Junta de Gobierno Local celebrada el 8 de septiembre de 2017 se aprobó
la convocatoria de la concesión de ayudas para material escolar del alumnado del 2º ciclo de
educación infantil curso 2017/2018. Dicha convocatoria fue resuelta por acuerdo de la Junta de
Gobierno local de 22 de marzo de 2018.

A este respecto, el concejal que suscribe formula las siguientes preguntas:

1.- ¿En qué situación se encuentra el pago de estas ayudas?

2.- ¿Han cobrado ya estas ayudas todas las familias que resultaron beneficiarias de las
mismas?

3.- En caso afirmativo, ¿cuándo se procedió por el Ayuntamiento al pago efectivo de estas
ayudas?

4.- En caso de respuesta negativa, ¿cuándo tiene previsto efectuar el Ayuntamiento el pago
efectivo de estas ayudas? ¿Por qué razón no se ha completado todavía el pago de estas ayudas?

5.- ¿Se van a convocar estas ayudas para el curso 2018/2019?

6.- En caso afirmativo, ¿cuándo tiene previsto el Gobierno municipal aprobar la
correspondiente convocatoria?

7.- ¿Ha adoptado el Gobierno municipal alguna medida para que la concesión de estas
ayudas no se retrase hasta el final del curso escolar y las puedan recibir los beneficiarios, al
menos, antes de las vacaciones escolares de Navidad? ¿Qué medidas se han adoptado en este
sentido?

8.- ¿Cuándo tiene previsto el Gobierno municipal aprobar la concesión de estas ayudas
para el curso 2018/2019?

RESPOSTES DE  MARIA OLIVER SANZ - REGIDORA DELEGADA -
DELEGACIÓ D'EDUCACIÓ:

1. Ja s’han abonat la totalitat de les ajudes.

2. Han cobrat aquestes ajudes totes les famílies que resultaren beneficiàries.

3. Es va procedir al pagament el 30 d’abril i la resta de sol·licituds amb alguna dificultad
per al seu pagament, es pagaren a mesura que els interessats realitzaven els tràmits.

5. Aquestes ajudes sí que es convocaran per al proper curs 2018-2019.

6-7-8. Es té previst aprovar la convocatòria durant el mes de setembre de 2018 i la
concessió en març 2019.
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8 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000044-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Cristóbal Grau Muñoz, del Grup Municipal Popular, sobre servici
de menjador i monitors en l'Escola Infantil Municipal de Pinedo curs 2017/2018.

PREGUNTES:

Se encuentra actualmente en licitación la contratación del servicio de comedor y monitores
de la Escuela Infantil Municipal de Pinedo.

En relación con la prestación de este servicio en el presente curso escolar 2017/2018

1.-¿Cómo se ha prestado este servicio en el curso 2017/2018?

2.-¿A través de una empresa contratada al efecto por el Ayuntamiento?

3.-En caso afirmativo, ¿cuándo y a través de qué procedimiento se contrató este servicio?

4.-¿Qué servicios incluía el contrato?

5.-¿Cuál era el coste mensual de este servicio para el Ayuntamiento? ¿Cuál era el coste por
alumno?

6.-¿Cuál era el precio que pagaban las familias por alumno?

7.-¿Qué personal prestaba estos servicios?

8.-¿Qué va a suceder con este personal el próximo curso?

9.-¿Qué precio pagarán por este servicio las familias el próximo curso 2018/2019?

RESPOSTES DE  MARIA OLIVER SANZ - REGIDORA DELEGADA -
DELEGACIÓ D'EDUCACIÓ:

1 y 2. El Servici de menjador i monitors de l’Escola Infantil Municipal de Pinedo en el curs 
2017-2018 s’ha dut a terme per l’empresa “La Hacienda”.

3. A la finalització del contracte i donat que l´empresa no va voler prorrogar, es va acordar
que continuara prestant el servei a través de reconeixement d’obligació.

4. El servei de monitors de menjador.

5. Cost mensual de 6.604´65 €

6. El preu per alumne era de 120 €.

7. El servici el prestaven 9 monitors.
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8. Una part del personal serà subrogat.

9. Les famílies pagaran per aquest servici 100 €.

9 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000044-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Cristóbal Grau Muñoz, del Grup Municipal Popular, sobre cursos
d'idiomes per a jóvens estiu 2018.

PREGUNTES:

En relación con las actividades de verano organizadas por la Concejalía de Juventud para
el periodo estival de 2018

1.- ¿Cuántos cursos de idiomas para jóvenes hay programados para este verano 2018?

2.- ¿De qué idiomas son estos cursos? ¿Cuántos por cada idioma?

3.- ¿Cuántas plazas se ofertan en cada uno de ellos?

4.- ¿Cuáles son los precios?

5.- ¿Qué otras actividades para jóvenes relacionadas con el aprendizaje de idiomas se han
organizado para este próximo verano?

6.- ¿Cuántas plazas se ofertan en cada una de estas otras actividades?

7.- ¿Cuáles son los precios?

8.- ¿Cuántos cursos de idiomas para jóvenes se ofertaron en el verano 2017? ¿Cuántas
plazas? 

9.- ¿Qué otras actividades para jóvenes relacionadas con el aprendizaje de idiomas se
organizaron el pasado verano de 2017? ¿Cuántas plazas?

 RESPOSTES DE ROBERTO JARAMILLO MARTINEZ - REGIDOR DELEGAT -
DELEGACIÓ DE JOVENTUT:

1. En el marco de Estiu Jove se han programado tres talleres intensivos de idiomas en el 
Edificio de Juventud.

2. Los talleres son de inglés y valenciano. Dos en inglés en los niveles B1 y B2, y uno de 
valenciano.

3. Inglés B1: 20

Inglés B2: 20
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Valenciano C1: 20

4. Se trata de cursos 60 horas de duración, totalmente gratuitos para las personas 
participantes.

5. En el parque natural de El Saler se organizan dos campamentos donde el idioma 
vehicular es el inglés. Estos campamentos tienen una duración de 15 días cada uno y cuentan con
la participación de profesores titulados.

6. 90 plazas. 

7. Los campamentos de inmersión lingüística tienen un costo de 275€ por participante. 
Estos precios incluyen alojamiento, alimentación, transporte, actividades y cursos de inmersión
lingüística.

8. En el periodo estival, se optó por apoyar la matriculación en idiomas a los jóvenes que
los cursaran dentro de la red de academias de ACEICOVA. Por este sistema, se ofertaron apoyos
para 38 cursos de idiomas en distintos espacios de la red de academias, los cuales tenían un costo
para los participantes que oscilaba entre 160 y 590 €, dependiendo de la duración del curso se
facilita una relación a efectos orientativos:

Duración del curso en horas Costo para los participantes

24 h. 160 €

32 h. 250 €

40 h. 315 €

51 h. 375 €

80 h. 590 €

105 jóvenes se beneficiaron de esta subvención.

9. Campamentos de inglés en los Casales de El Saler y Rocafort con un total de 258 plazas. 

10 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000044-00 PROPOSTA NÚM.: 5
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Félix Crespo Hellín, del Grup Municipal Popular, sobre la festivitat
del Corpus Christi 2018.

PREGUNTES:

En relación a las contrataciones llevadas a cabo por la concejalía de Cultura Festiva para el
desarrollo de la Festividad del Corpus Christi 2018
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1) En la resolución de fecha 1 de junio, se contrató a la empresa PRODUCCIONES
ARTÍSTICAS APOLO, S.L. por el alquiler, suministro e instalación de diferentes materiales
durante los días 1, 2 y 3 de junio, por un importe de 12.908,44 € (iva incluido). ¿Le consta a la
concejalía y al concejal que la mencionada empresa llevo a cabo la totalidad de lo contratado con
sus propios medios y recursos?

2) O por el contrario, ¿tuvo que subcontratar a otra empresa o empresas?. ¿Tiene la
concejalía y el concejal conocimiento de esta circunstancia?. En caso afirmativo, ¿con que
empresa/s se subcontrató?

3) ¿Se subcontrató parte o la totalidad de lo relacionado en la resolución?. Solicito listado
detallado de aquello que realizó cada una de las empresas e importes (contratistas y
subcontratistas).

4) En el caso de haberse producido esta situación, ¿considera el concejal que es esta una
práctica adecuada?.

5) ¿Está siendo esta una práctica habitual en la formalización de los contratos menores tras
la entrada en vigencia de la nueva Ley de Contratación?.

6) ¿Se supervisó por parte de la concejalía, en el pasado Corpus Christi, el cumplimiento
de lo formalizado en las distintas resoluciones de los contratos menores firmados por el
concejal?. En caso afirmativo, ¿Qué persona realizó esta labor?.

7) ¿Va a tomar alguna medida el concejal para evitar en el futuro la subcontratación en los
contratos menores?. En caso afirmativo, ¿en que va a consistir?

RESPOSTES DE  PERE SIXTE FUSET I TORTOSA - REGIDOR DELEGAT -
DELEGACIÓ DE CULTURA FESTIVA:

Senyor regidor,

El principal objectiu quan es contracta un servici és que l’empresa faça el servici
contractat, amb independència de com s’organitze internament l’empresa corresponent.

En el cas què pregunta, el servici contractat es va realitzar correctament i va ser comprovat
per personal del servici corresponent.

11 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000044-00 PROPOSTA NÚM.: 6
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Félix Crespo Hellín, del Grup Municipal Popular, sobre Roques
Corpus Christi 2018.

PREGUNTES:
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Debido a las inclemencias meteorológicas acaecidas durante el fin de semana de la
Festividad del Corpus, principalmente la lluvia, el concejal que suscribe en su nombre y en el del
Grupo Municipal Popular, formula las siguientes preguntas:

1) ¿Se ha observado a priori alguna afección o daño de la lluvia a las Rocas, Bestiari,
Símbolos, San Cristóbal y Barca?

2) ¿Se ha realizado alguna primera valoración o informe sobre la afección o no de la
lluvia?. En caso afirmativo, ¿Quién lo ha realizado?. Solicito copia del informe.

3) Entendiendo que las afecciones, en el caso de haberse producido, se manifestarán
cuando la madera de los distintos elementos esté completamente seca y libre de humedad para
ver como responde. ¿Ha previsto la concejalía solicitar, en próximas fechas o meses, algún tipo
de informe, para en su caso, poder actuar o realizar labores de mantenimiento?. En caso
afirmativo, lo realizará un servicio del Ayuntamiento o la Universidad Politécnica?

RESPOSTES DE  PERE SIXTE FUSET I TORTOSA - VOCAL SUPLENT -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:

Senyor regidor,

No ha sigut detectat cap afecció o dany en cap dels elements del Corpus (Roques, bestiari,
símbols, Sant Cristòbal i barca) a causa de les inclemències meteorològiques del passat Corpus.

Per les informacions de que actualment disposem els danys han sigut els habituals per les
condicions de la processó. En tot cas es prengueren mesures preventives al respecte en l'exhibició
de les roques en la Plaça de la Mare de Déu i pròximament el personal de restauració dels
Museus de Cultura Festiva visitarà i inspeccionarà les roques per si es detecta algun problema i
poder subsanar-ho.

Cal dir que els danys de l'anterior any foren reparats i subsanats en els treballs de
condicionament de les roques i altres elements processionals duts a terme per professionals de la
restauració contractats a l'efecte, tal com es ve fent des d'esta Regidoria en els darrere tres anys.

 

En cas que es detectara cap d’any de consideració, s’actuaria convenientment. Amb tot,
volem destacar que enguany, davant el risc de pluja, les Roques es van protegir convenientment
com mai abans s’havia fet.

12 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000044-00 PROPOSTA NÚM.: 7
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Félix Crespo Hellín, del Grup Municipal Popular, sobre la web de
la Delegació de Festes.
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PREGUNTES:

En relación a la promoción de las fiestas de la ciudad a través de una web propia de la
concejalía de Cultura Festiva

1) ¿Tiene prevista la concejalía y el concejal la creación de una web sobre las fiestas y
festividades de la ciudad?

2) En caso afirmativo, ¿Por qué no se ha realizado en los tres años anteriores?

3) ¿Se está trabajando en ella?. En caso afirmativo, ¿Desde cuando se está trabajando?

4) ¿La está desarrollando el propio Ayuntamiento?, ¿Qué servicio municipal la está
realizando?, ¿Cuándo se tiene previsto hacerla pública?

5) En el caso que se haya externalizado su desarrollo a una empresa, ¿Qué empresa la está
desarrollando?, ¿Cuándo comenzó?, ¿Por qué importe total se ha contratado?. Solicito el/los
número/s de expediente/s municipal/es donde conste la contratación de la mencionada empresa.

6) En su caso, ¿Cuándo finalizará la empresa sus trabajos?, ¿Cuándo se hará pública?.

RESPOSTES DE  PERE SIXTE FUSET I TORTOSA - VOCAL SUPLENT -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:

Senyor regidor,

L’actual equip de govern es va trobar amb l’existència d’una web de festes contractada per
l’anterior equip i penjada a les xarxes sense cap tipus de publicitat, amb uns continguts
abandonats i un disseny i estructura tècnica lluny de les necessitats actuals d’informació a
internet.

Davant eixa situació i la necessitat de dotar d’un espai web per a la difusió de les festes de
la ciutat de València, en la línia de la promoció duta a terme per esta regidoria en diverses
plataformes, es va decidir mantindre el contracte iniciat per l’anterior equip i realitzar una
completa reforma i actualització de la web que responguera a les necessitats d’informació
audiovisual actuals i a la creació de la marca Festes de València.

La actual web sobre festes de la ciutat de València va ser presentada en roda de premsa el
passat 15 de juny de 2018 després de diversos mesos de treball per recopilar la documentació
gràfica i visual, la redacció de textos i la distribució dels continguts amb el llistat complet de
festes de València de la qual mancava.

La selecció de continguts, documents i textos ha estat realitzada per personal del Servici de
Cultura Festiva.

Respecte a l’empresa que ha realitzat la web, pot consultar tota la informació a l’expedient
E-01904-2018-000572
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13 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000044-00 PROPOSTA NÚM.: 8
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Félix Crespo Hellín, del Grupo Municipal Popular, sobre xarxes
socials de la Delegació de Festes.

PREGUNTES:

En relación a los perfiles PÚBLICOS E INSTITUCIONALES de la concejalía de Cultura
Festiva y de Junta Central Fallera, que utiliza a lo largo del año, en las distintas redes sociales:
Facebook, Twitter, Youtube, Instagram, entre otras.

Presumiendo que es la propia concejalía y Servicio de Cultura Festiva quien gestiona los
perfiles públicos e institucionales de la misma, bajo el paraguas de la imagen corporativa del
Ayuntamiento de Valencia. En este caso, solicito se nos facilite los nombres y responsabilidad,
en la concejalía y/o servicio, de las personas que físicamente gestionan y administran cada uno de
los distintos perfiles PÚBLICOS E INSTITUCIONALES en cada una de las redes sociales,
dependientes de la concejalía de Cultura Festiva, como lo son los siguientes:

 -  “Festes de València”(Facebook)

-   “@festesdeVLC” (Twitter)

-   “Gran Fira de València”(Facebook)

-   “@GranFiraVLC” (twitter)

-   “Concerts de Vivers” (Facebook)

-   “@Conc_Viveros” (twitter)

-   “ExpoJove València” (Facebook)

-   “@ExpojoJoveVLC” (Twitter)

-   “Museo Faller València” (Facebook)

-   “@museufallervlc” (twitter)

-   “Regidoria Festes i Cultura Popular Ajuntament de València” (Youtube)

-   “Junta Central Fallera” (Facebook), se ha solicitado al órgano

-   “@JCF_Valencia”, (twitter), se ha solicitado al órgano

RESPOSTES DE  PERE SIXTE FUSET I TORTOSA - VOCAL SUPLENT -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:
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Senyor regidor,

Respecte a la seua pregunta, li indique que la gestió dels perfils de Concerts de Vivers és
responsabilitat de l’associació de promotors musicals de la Comunitat Valenciana, tal i com s’ha
fet des de la creació dels perfils (en l’any 2010 a twitter)

La gestió de les xarxes socials relatives a Festes de València i Museu Faller la realitza un
equip intern del servici de cultura festiva..

La gestió de les xarxes socials de Gran Fira de València i Expojove (a twitter des de 2011 i
2012) son externalitzades a empreses, en una pràctica que no és nova d’este equip de govern.

Quant a les xarxes socials de Junta Central Fallera, són gestionades per voluntaris de Junta
Central Fallera, en una pràctica que no és nova d’este equip de govern.

14 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000044-00 PROPOSTA NÚM.: 9
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Félix Crespo Hellín, del Grup Municipal Popular, sobre el
Programa Germanor 2018.

PREGUNTES:

Con motivo del “Programa Germanor 2018” y la celebración de las verbenas de San Juan
los fines de semana del 16 y 23 de junio y previendo que lla información solicitada ya se
dispondrá, ya que el plazo de solicitud finaliza el 18 de junio y la comisión se celebra el 21

1) ¿Cuántas comisiones de falla solicitaron acogerse a la subvención el primer fin de
semana del 16 de junio? ¿Qué comisiones han sido? ¿Cuáles han sido las agrupaciones por
comisión realizadas?

2) ¿El segundo fin de semana del 23 de junio, cuantas comisiones solicitaron acogerse a la
subvención?, ¿Qué comisiones han sido?, ¿Cuáles han sido las agrupaciones llevadas a cabo?

3) ¿Cuántas comisiones se han agrupado para celebrar verbenas pero no han solicitado la
subvención del Programa Germanor de este año?.

4) ¿Cuándo prevé la concejalía aprobar la concesión de la subvención a las fallas
solicitantes?, ¿Y cuando consideran que podrá realizarse el pago a las comisiones?

RESPOSTES DE  PERE SIXTE FUSET I TORTOSA - VOCAL SUPLENT -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:

Senyor regidor,

Respecte a la seua pregunta, li fem constar que la convocatòria no entra a valorar la data en
què es realitza l’activitat, sinó que ho fa amb caràcter general de les dates autoritzades per
l’Ajuntament.
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1.  

2.  

Es té constància de la sol·licitud de les ajudes per part de dos agrupacions de falles:

1) Aso. Cultural General Barroso-Litògraf Pascual Abad, Falla Arquebisbe Olaechea-Sant
Marcel·lí, Falla Sant Vicent Mártir-Amparo Iturbi, Falla Manuel Arnau-Creu Coberta, Falla José
Soto Micó-Síndic Mocholí, Falla Enginyer José Sirera-Pius IX.

2)   Falla Pérez Galdós-Calixte III, Falla Santa María Micaela-Martí l’Humà, Falla Sant
Josep de la Muntanya-Terol, Falla Sant Ignasi de Loiola-Jesús i María, Falla Palleter-Erudit
Orellana, Falla Borrull-Turia.

Quant a les comissions que s’hagen pogut agrupar sense sol·licitud de subvenció, és una
informació de la que no disposa esta Regidoria.

La concessió de les ajudes està condicionada pel compliment de tots els requisits que
marca la legislació en matèria de subvencions. Per tant, es proposarà la concessió de la subvenció
i el pagament de la mateixa tan prompte com es complisquen tots els requisits indicats per la
legislació.

15 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000044-00 PROPOSTA NÚM.: 10
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Félix Crespo Hellín, del Grup Municipal Popular, sobre la Gran
Fira Juliol 2018.

PREGUNTES:

En relación a la Gran Fira de Juliol 2018, organizado por la Concejalía de Cultura Festiva

1) ¿Cuál es el presupuesto global municipal previsto, destinado por la concejalía a la
organización y celebración de la Feria de Julio 2018?.

2) ¿Cuál es el gasto desglosado respecto los contratos relacionados con las actividades de
la Gran Fira de Juliol?. Se solicita que se adjunte la relación del gasto detallado de la totalidad de
los diferentes conceptos, partidas e importes, del apartado anterior, que componen el gasto total
previsto para su organización.

RESPOSTES DE  PERE SIXTE FUSET I TORTOSA - VOCAL SUPLENT -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:

Senyor regidor,

Al perfil del contractant estan licitats o en tramitació en el servici de contractació els
següents contractes:

Procediment obert per contractar la instal·lació, muntatge i desmuntatge d’infrastructures i
la prestació dels servicis complementaris per als espectacles musicals que, en un màxim de
déneu, es representaran als Jardins de Vivers.
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2.  
3.  

1.  

Procediment obert per contractar la infrastructura de Jardins del Palau
Procediment obert per contractar els servicis de coordinació i servicis auxiliars per a la
Gran Fira de la ciutat de València

Procediment per contractar el lloguer, muntatge, desmuntatge i transport
d’infrastructures d’ornamentació i decoració per a la Gran Fira de València.

El detall d’estos contractes el poden consultar al perfil del contractant de l’Ajuntament de
València.

Pel que respecta als contractes menors, únicament s’ha aprovat contractar la coordinació
del programa dels concerts de Vivers per un import de 4.000 € més IVA i els de disseny
d’imatge, servici d’impremta i publicitat per un import de 25.727,25 €, més IVA.

La programació encara no està tancat, per la qual cosa no es pot oferir la quantitat total
destinada per a la Gran Fira.

16 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000044-00 PROPOSTA NÚM.: 16
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Félix Crespo Hellín, del Grupo Municipal Popular, sobre
concursos per a contractar servicis per la Delegació de Festes.

PREGUNTES:

En relación a los concursos convocados para, contratar los servicios de 
“INFRAESTRUCTURA Y SERVICIOS COMPLEMENTARIOS DE LOS ESPECTÁCULOS

 yMUSICALES DE LOS CONCIERTOS DE VIVERS DE LA GRAN FIRA DE VALÈNCIA 2018”
para contratar los servicios de “SERVICIO DE ASISTENCIA TÉCNICA, INSTALACIÓN,
MONTAJE,  MANTENIMIENTO Y DESMONTAJE DE INFRAESTRUCTURAS CON EL
DESPLIEGUE TÉCNICO Y HUMANO NECESARIO PARA LOS ACTOS PROGRAMADOS EN

, elLOS JARDINES DEL PALAU CON OCASIÓN DE LA GRAN FIRA DE VALÈNCIA 2018”
concejal que suscribe en su nombre y en el del Grupo Municipal Popular, formula las siguientes
preguntas:

1) En la pasada edición de la Gran Fira de Juliol de 2017, el concurso de infraestructura de
Viveros se licitó por la cantidad de 153.500,00 €, comprobamos que para esta edición la cantidad
ha ascendido a 212.455,59 €. ¿A qué se debe este aumento?. Solicito se detallen los conceptos e
importes que han provocado este aumento de un 31,35%. Así como, si las hubiera, las novedades
que incorporan los pliegos y anexos administrativos y técnicos.

2) En la pasada edición de la Gran Fira de Juliol de 2017, el concurso de infraestructura de
Jardines del Palau se licitó por la cantidad de 55.000,00 €, comprobamos que para esta edición la
cantidad ha ascendido a 70.000 €. ¿A qué se debe este aumento?. Solicito se detallen los
conceptos e importes que han provocado este aumento de un 27,27%. Así como, si las hubiera,
las novedades que incorporan los pliegos y anexos administrativos y técnicos.
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RESPOSTES DE  PERE SIXTE FUSET I TORTOSA - VOCAL SUPLENT -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:

Senyor regidor,

Respecte a les següents preguntes sobre l’augment econòmic, li faig vore les següents
apreciacions:

En el concurs d’infraestructura de Vivers s’ha inclòs, com a novetats en les obligacions de
l’empresa adjudicatària:

Servici de seguretat privada amb un mínim de 16 efectius per donar cobertura a la totalitat
del perímetre afectat des de l’obertura de portes fins la finalització de cada concert,
incloent-hi el desallotjament del públic assistent.
Servici preventiu sanitari, amb un mínim de dos ambulàncies SVB i la seua dotació
corresponent, també quant a personal, que cobrisca la celebració de tots els concerts
programats.
Decoració de tot el recinte de concerts amb gespa artificial.
A més, s’han adaptat els requeriments tècnics de l’equipament al mercat actual, tant en
il·luminació com en só.

En el concurs de la infraestructura de Jardins del Palau, l’increment està motivat pel mateix
motiu:

Servici d’assitència tècnica, instal·lació, muntatge, manteniment i desmuntatge
d’infrastructures amb el desplegament tècnic i humà necessari.
Servici de seguretat en els actes de la Gran Fira en què siguen necessaris.
Servici d’assitència sanitària preventiva que indique el protocol d’actuació municipal, amb
la presència de dos ambulàncies.

En qualsevol cas, li recorde que tota esta informació la tenen disponible al perfil del
contractant de l’Ajuntament de València.

17 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000044-00 PROPOSTA NÚM.: 11
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. Lourdes Bernal Sanchis, del Grup Municipal Popular, sobre art
floral en el Corpus Christi 2018.

PREGUNTES:

Tras la moción presentada por este Grupo Municipal a la Comisión de Desarrollo Humano
con el fin de que el Ayuntamiento colaborara con la Asociación de Amics del Corpus de
València en el desarrollo del “Arte Floral”, a través de la Escuela Municipal de Jardinería y
Paisaje del Ayuntamiento para la Festividad del Corpus Christi 2018
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1.  

1) Habiendo comprobado que efectivamente ha existido esa colaboración. ¿En cuanto está
valorado económicamente la aportación de flor por parte de la Escuela para esta edición?

2) ¿Se prevé seguir colaborando para próximas ediciones?, ¿Se va a aumentar la
aportación?. En caso afirmativo, ¿qué cantidad económica se ampliará?

RESPOSTES DE  M PILAR SORIANO RODRIGUEZ - COORDINADORA
GENERAL D ÀREA - ÀREA DE MEDI AMBIENT I CANVI CLIMÀTIC:

La moció a la qual es fa referencia al cos de la pregunta va ser una moció presentada pel
grup Popular en la Comissió de Medi Ambient del passat 15 de febrer i com queda detallat en
l’acta de la Comissió es va aprovar una moció alternativa.

 

Una volta aclarit l’errada del cos de la pregunta i que aquesta hauria d’haver sigut remesa a
la Comissió de Medi Ambient i no a la de Desenvolupament Humà, passem a contestar les seues
preguntes:

 

1.095,35€ en material floral i verd.

  2. Sí. L’aportació es considerarà dins del pressupost de l’OAM de Parcs I Jardins per a 
l’any 2019.

 

 

18 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000044-00 PROPOSTA NÚM.: 12
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Jesús Puchalt Farinós, del Grup Municipal Popular, sobre
la "taula d'envelliment actiu".

PREGUNTES:

En noviembre de 2015 se constituyó la denominada Mesa de envejecimiento activo.

1.- ¿Qué entidades y personas forman parte de la Mesa de envejecimiento activo?

2.- ¿Cuáles son las funciones y competencias de esta Mesa?

3.- ¿Dónde se regula la composición, funcionamiento y demás aspectos relativos al
régimen de esta Mesa?
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4.- ¿Cuántas veces se ha reunido la Mesa desde su constitución en noviembre de 2015?
¿En qué fechas?

5.- ¿Cuál fue el orden del día de cada una de las sesiones celebradas por la Mesa?

6.- ¿Qué acuerdos se han adoptado por la Mesa desde su constitución?

RESPOSTES DE  SANDRA GOMEZ LOPEZ - COORDINADORA GENERAL D
ÀREA - ÀREA DE DESENVOLUPAMENT ECONÒMIC SOSTENIBLE:

La mesa de Envejecimiento Activo se reúne desde 2015 aproximadamente dos veces por
año. Está compuesta por una serie de entidades con sede en la ciudad de València, que trabajan o
están relacionadas con el colectivo de personas mayores.

Dicha mesa realizó, hace 15 días, su última reunión, ya que se está en vías de constituir el
Consejo Municipal de las Personas Mayores de la ciudad de València.

19 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000044-00 PROPOSTA NÚM.: 13
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Jesús Puchalt Farinós, del Grup Municipal Popular, sobre
el projecte “la nostra ciutat, el teu refugi”.

PREGUNTES:

En relación con el asunto de referencia

1.- ¿Qué servicios y acciones concretas para la acogida, atención e integración de personas
refugiadas se han realizado en 2017 en el marco del citado programa?

2.- ¿A cuántas personas que tengan reconocida la condición de refugiado se han prestado
estos servicios y acciones de acogida, atención e integración en 2017?

3.- De los 200.000 € presupuestados para este programa en 2017, ¿cuál ha sido el nivel de
ejecución de dicho presupuesto a 31 de diciembre de 2017?

4.- ¿Cuántas viviendas, instalaciones y recursos municipales se han ofrecido en 2017 al
Ministerio, a través de la Generalitat o directamente, para que por parte del Ministerio se puedan
analizar y tomar las decisiones que le competen en cuanto al destino de las mismas a la acogida
de personas refugiadas?

5.- ¿Cuántas viviendas municipales se han destinado en 2017 por el Ayuntamiento a la
acogida de personas que tengan reconocida la condición de refugiado? ¿Cuántas de estas
personas se han beneficiado de estas viviendas en 2017?

6.- ¿Cuántos de los recursos ofrecidos por la ciudadanía a través de la web habilitada por la
Concejalía de Cooperación al Desarrollo y Migración se han destinado en 2017 por el
Ayuntamiento a la acogida de personas que tengan reconocida la condición de refugiado?
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7.- ¿Cuál es el presupuesto municipal asignado al dicho programa “la nostra ciutat, el teu
refugi” en 2018?

8.- ¿Qué nuevas acciones se han incluido en dicho programa en 2018?

RESPOSTES DE  NEUS FABREGAS SANTANA - REGIDORA DELEGADA -
REGIDORIA DE COOPERACIÓ AL DESENVOLUPAMENT I MIGRACIÓ:

1.- Las acciones del Proyecto La Nostra Ciutat el Teu Refugi se centran en : primera 
acogida, sensibilización, formación y ayudas  extraordinarias.

Las cifras son públicas en:

http://lanostraciutatelteurefugi.com/

2.- ¿A cuántas personas que tengan reconocida la condición de refugiado se han
prestado estos servicios y acciones de acogida, atencióno e integración en 2017?

El objeto de este proyecto es atender a las personas que son solicitantes o posibles
beneficiarias, que aún  y que, por lo tanto nono tienen reconocida la condición de refugiado
pueden entrar en los recursos del Ministerio. 

3.- De los 200.000 € presupuestados para este programa en 2017, ¿cuál ha sido el nivel
de ejecución de dicho presupuesto a 31 de diciembre de 2017?

El proyecto concluyó el 31 de marzo de 2018. el nivel de ejecución del mismo ha sido del
97,99%.

4.- ¿Cuántas viviendas, instalaciones y recursos municipales se han ofrecido en 2017
al Ministerio, a través de la Generalitat o directamente, para que por parte del Ministerio
se pueden analizar y tomar las decisiones que le competen en cuanto al destino de las
mismas a la acogida de personas refugiadas?

La oferta de viviendas municipales no se ha planteado como objetivo de este proyecto. 

5.- ¿Cuántas viviendas municipales se han destinado en 2017 por el ayuntamiento a la
acogida de personas que tengan reconocida la condición de refugiado? ¿Cuántas de estas
personas se han beneficiado de estas viviendas en 2017?

La oferta de viviendas municipales no se ha planteado como objetivo de este proyecto.

6.- ¿Cuántos de los recursos ofrecidos por la ciudadanía a través de la web habilitada
por la Concejalía de Cooperación del Desarrollo y Migración se han destinado en 2017 por
el ayuntamiento a la acogida de personas que tengan reconocida la condición de refugiado?

Los recursos ofrecidos por la ciudadanía, y que previamente dio su autorización para la
cesión de datos a terceros, se pusieron a disposición de las tres entidades que gestionan el
proyecto para su estudio.
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7.- ¿Cuál es el presupuesto municipal asignado al dicho programa "la nostra ciutat, el
teu refugi" en 2018?

200.000€, igual que en los ejercicios anteriores.

8.- ¿Qué nuevas acciones se han incluido en dicho programa en 2018?

Las acciones son las mismas.

20 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000044-00 PROPOSTA NÚM.: 14
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Jesús Puchalt Farinós, del Grup Municipal Popular, sobre
l'oficina d'atenció social en Bloc de Portuaris.

PREGUNTES:

En relación con la oficina de atención social que el Gobierno municipal tiene previsto abrir
en el denominado bloque de portuarios (planta baja de la calle Pescadores-Bloque Portuarios,
número 28)

1.- ¿Cuándo se va a llevar a cabo la adecuación del citado local para la ubicación allí de la
referida oficina?

2.- ¿Se conoce ya cuál va a ser el coste de la intervención a realizar en el local? En caso
afirmativo, ¿cuál va a ser el importe de la inversión a realizar por el Ayuntamiento?

3.- ¿La gestión de esta oficina se va a llevar a cabo directamente por el Ayuntamiento o a
través de alguna entidad?

4.- En el primero de los casos, ¿qué personal municipal se va a destinar a esta oficina?

5.- En el segundo de los casos, ¿a qué entidad se va a encomendar la gestión de esta
oficina?

6.- ¿Cuál va a ser el coste anual para el Ayuntamiento de esta oficina?

7.- ¿De qué forma se va a encomendar la gestión de la oficina? ¿Por medio de un
convenio? ¿A través de contratación administrativa?

8.- ¿Va a estar abierta todos los días esta oficina? ¿En qué horario?

9.- ¿A qué usuarios va a atender esta oficina? ¿Solo al vecindario del citado edificio?

10.- ¿Para cuándo está prevista la apertura de la oficina?

RESPOSTES DE  ISABEL LOZANO LAZARO - REGIDOR/A DELEGADA -
DELEGACIÓ D'INSERCIÓ SOCIO-LABORAL:
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En relació amb les preguntes presentades per la regidora Maria Jesús Puchalt Farinós del
Grup Municipal del Partit Popular a la Comissió de Desenvolupament Humà, Educació, Joventut,
Esports i Cultura, a celebrar en sessió de 21 de juny de 2018, amb l’Assumpte “Oficina d'atenció
social en Bloc de Portuaris”, s’aporten les respostes següents:

1, 2.- La nota de premsa emesa pel Gabinet de Comunicació municipal de data 17/05/2018 
expressava la cessió a l’associació Brúfol (amb la qual té l’Ajuntament signat un conveni de
col·laboració) del baix de referència amb la destinació d’una oficina d’atenció social i formació
de la població de l’àrea en situació d’exclusió social.

La previsió és que l'adequació del local s'inicie i finalitze durant els mesos d'estiu.

El cost de la reforma i condicionament del local ho assumeix la Associació Brúfol
íntegrament, que és l'entitat social que gestionarà esta oficina. Encara no s'ha determinat el cost
de les obres.

3, 4, 5, 6.- Com ja s'ha indicat, la gestió d'esta oficina es realitzarà per l’entitat social
Associació Brúfol, pel que el seu funcionament no té un cost directe per a l'Ajuntament de
València.

7.- L'Ajuntament de València va signar un conveni de col·laboració amb l’Associació 
Brúfol (aprovat per Junta de Govern de 17/11/2018) per al desenvolupament de programes
d'atenció social i formació de la població en situació d'exclusió social, especialment dones i
menors que pertanyen a minories ètniques dels poblats marítims. L'aportació econòmica de
l'Ajuntament per a l'anualitat del conveni és de 40.000 €. El funcionament d'esta oficina està
emmarcat en eixe conveni de col·laboració.

La cessió del local va fer-se efectiva per Resolució de la regidora Delegada d’Inserció
Sociolaboral de data 15/05/2018, posterior a la seua adscripció a la mateixa regidoria aprovada
en Junta de Govern de data 27/04/2018.

8.- Una vegada enllestit la condicionament del baix per obrir l’oficina, la previsió d'atenció 
serà de dilluns a divendres de 8:30 a 15:00 h i dues vesprades de 17:00 a 19.00 h.

9.- Les actuacions previstes estan dirigides als veïns i veïnes del barri del Cabanyal en risc 
d'exclusió social, amb especial atenció a les famílies que viuen en els Blocs Portuaris,
destacant-se les següents:

Formació i inserció sociolaboral (per exemple: cursos d'Informàtica, de graduat ESO,
tallers de costura, etc.), posant l'accent en la formació dirigida a les dones del barri.
Atenció i acompanyament social per a la població en risc d'exclusió social.
Mediació intercultural i escolar.
Suport escolar per a menors i prevenció de l'absentisme escolar.
Activitats d'oci per a menors.
Classes d'alfabetització i lecto-escriptura en castellà.
Treball en xarxa amb altres entitats per a realitzar derivacions i obtenir els recursos
necessaris per a les famílies amb les quals s'intervé.
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10.- La previsió és que l'oficina comence a funcionar durant la segona quinzena del mes de 
setembre.

21 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000044-00 PROPOSTA NÚM.: 15
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Jesús Puchalt Farinós, del Grup Municipal Popular, sobre
la reforma de la cuina del centre municipal d'activitats per a persones majors Regne de
València.

PREGUNTES:

En relación con el asunto de referencia

1.- ¿En qué ha consistido la reforma de la cocina acometida en el citado CMAPM?

2.- ¿La intervención realizada se ha limitado a la cocina del centro?

3.- ¿Cuál ha sido el coste de la citada reforma?

4.- ¿Qué empresa ha llevado a cabo la reforma?

5.- Tras la intervención realizada, ¿se amplía el servicio de cafetería o comedor ofertado en
el centro? ¿De qué manera?

RESPOSTES DE  SANDRA GOMEZ LOPEZ - COORDINADORA GENERAL D
ÀREA - ÀREA DE DESENVOLUPAMENT ECONÒMIC SOSTENIBLE:

En el CMAPM se ha reformado la barra del Bar, la cual dispone ahora de una pequeña
plancha para almuerzos.

Ha sido reformada por la empresa de mantenimiento del Ayuntamiento.

Destacar que el Centro no dispone ni disponía de cocina.

22 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000131-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
informació del Centre Arqueològic de L'Almoina.

PREGUNTES:

La Concejala de Cultura, Gloria Tello, nos informaba en una respuesta a una pregunta
formulada por esta Concejala que desde el pasado mes de febrero tiene un informe “completo y
detallado del estado del Centro Arqueológico de la Almoina, que recoge los temas y situaciones
que planteamos en las preguntas y se proponen una serie de medidas correctoras”.
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1.  

2.  
3.  
4.  

1.  

2.  

3.  
4.  

La responsable de Cultura nos explica en su respuesta que trabaja en una serie de medidas
correctoras para mejorar el Centro Arqueológico de La Almoina, que se pondrán en marcha
cuando se hagan los distintos expedientes

¿Nos puede facilitar una copia del informe sobre el estado del Centro Arqueológico de La
Almoina hecho desde hace meses?
¿Cuáles son las medidas correctoras planteadas en dicho documento?
¿Tiene ya terminados los expedientes para poner en marcha las medidas correctoras?
Si fuera que no ¿En qué situación se encuentran?

RESPOSTES DE  GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA
DELEGADA - DELEGACIÓ DE PATRIMONI I RECURSOS CULTURALS:

S'ha sol·licitat pressupost per a escometre les actuacions necessàries i ha sigut inclòs en la
tercera modificació de crèdits aprovada inicialment l'11 de maig de 2018. En quant els diners
arriben es faran públiques les actuacions propostes.

23 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000131-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
reconeixement de la Secció d'Investigació Arqueològica Municipal.

PREGUNTES:

El Reglamento de Arqueología de la Generalitat Valenciana entró en vigor el pasado 26 de
enero.

El capítulo IV está dedicado a los Servicios Municipales de Arqueología y es donde, en el
artículo 15, se expone el concepto, las competencias y las funciones y en el 16 el procedimiento a
utilizar para reconocer a los servicios municipales.

La Concejala de Cultura en una respuesta, a una pregunta formulada por esta Concejala en
la Comisión de Desarrollo Humano de febrero de 2018, nos contestó que para recuperar las
competencias que “históricamente pertenecen al Ayuntamiento así como el control sobre las
excavaciones arqueológicas y sobre las licencias de obras solicitadas en zonas de vigilancia
arqueológica. El nuevo reglamento exige que el pleno reconozca la existencia de un Servicio de
Arqueológia” y que estaba trabajando en ello.

¿Nos puede indicar para cuando tiene previsto llevar al pleno del Ayuntamiento de
València la petición a la Consellería de Cultura para reconocer a la Sección de
Investigación Municipal de Arqueología?
En el apartado 2 del artículo 16 se especifica la documentación que se debe preparar ¿en
estos cinco meses ha podido tener preparada dicha documentación?
¿Nos puede aportar copia de dicha documentación?
¿Tiene previsto recuperar la partida dedicada al SIAM en los presupuestos de 2019?
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1.  

2.  

3.  
4.  
5.  

6.  

7.  

RESPOSTES DE  GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA
DELEGADA - DELEGACIÓ DE PATRIMONI I RECURSOS CULTURALS:

Com bé s'indica en la pregunta, l'article 16 del nou reglamente estableix un procediment
para que es reconega l'existència d'un Servei d'Arqueologia. En aquests moments l'Arqueologia
municipal s'articula com una Secció, i com a tal, manca d'unitat administrativa pròpia.

Aquesta Regidoria considera imprescindible sol·licitar les competències que emanen del
reglament d'Arqueologia.

Al mateix temps, la Regidoria de Patrimoni i Recursos Culturals, ha demanat reiteradament
al Servei de Personal la dotació necessària per a rebre aquestes competències en condicions
adequades.

En este sentit , en quant el SIAM veja ateses les seues necessitats de reforç de plantilla, es
durà a terme la assumpció de noves competències, ja que com vostés sabran, per aplicació dels
articles 25 i 26 de la Llei Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, no
es poden transferir noves competències a les Entitats Locals, ni augmentant les “pròpies” ni per
delegació, sense que es justifique la millora de la gestió pública.

24 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000131-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
integració en la Comissió de Patrimoni.

PREGUNTES:

La Concejala de Cultura del Ayuntamiento de València, Sra. Gloria Tello, reconoció a este
Grupo Municipal en una respuesta a una pregunta formulada en noviembre de 2017 que una
persona integrante de la Sección de Investigación Municipal de Arqueología debería formar parte
de la Comisión de Patrimonio, tal como estipula el apartado h del artículo 15 de dicho
Reglamento.

La responsable municipal no nos contestó, a una pregunta formulada a la Comisión de
Desarrollo Humano de febrero de este año, sobre quién era la persona nombrada para formar
parte de dicha comisión ni tampoco a otras cuestiones.

¿Tiene ya designada a la persona del SIAM para formar parte de la Comisión de
Patrimonio con lo cual se cumpliría uno de los apartados del artículo 15?
El Reglamento entró en vigor el pasado 26 de enero ¿Cuántas actuaciones arqueológicas ha
supervisado el SIAM dentro del término municipal de Valencia con posteriores informes?
¿Dónde se han realizado esas actuaciones?
Si no hubiera habido actuaciones desde el 26 de enero ¿A qué se debe?
¿Ha realizado el SIAM, o personal del mismo, actuaciones fuera del mismo término
municipal?
¿Dónde se han realizado estas intervenciones?
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7.  ¿Ha tenido conocimiento la concejalía de esas actuaciones fuera del término municipal?

RESPOSTES DE  GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA
DELEGADA - DELEGACIÓ DE PATRIMONI I RECURSOS CULTURALS:

1. L'àrea de desenvolupament urbà està estudiant  remodelar la composició de Comissió de
Patrimoni per a fer-la multidisciplinari, i entre altres mesures es preveu la incorporació d'un
representant d'arqueologia. D'acord amb les converses mantingudes a nivell tècnic, el Servei de
Llicències sol·licitarà del de Patrimoni Històric Artístic que designe un representant del SIAM,
moment en el qual es procedirà a designar a la persona que esté pensada per assistir   a la
Comissió Municipal de Patrimoni.

2. El SIAM ha supervisat les obres públiques realitzades pels serveis municipals que
afecten al subsòl, que són aquelles per a les quals té competències. Ha supervisat, per exemple
les obres realitzades pel Servei Municipal del Cicle Integral de l'Aigua en el pont de la Trinitat.
També hem contribuït en la supervisió d'algun projecte privat com en la plaça de Manises
(perfumeries romanes) i el palau de Valeriola (Circ romà), encara que les excavacions en
projectes d'obra privats, d'acord amb l'actual repartiment de competències, corresponen als
tècnics de la Consellería de Cultura.

3. En el pont de la Trinitat, carrer del Mar i plaça de Manises, entre altres.

4. Si que hi ha hagut. 

5. Sí es refereix a excavacions, el Cap de Secció del SIAM, a títol personal, ha col·laborat 
en la realització d'excavacions en Pompeya en un projecte finançat pel IVACOR i la Universitat
de Viena.

6. En Pompeya. 

7. Si.

25 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000131-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
asentament en el C/ Escultor José Capuz.

PREGUNTES:

Grupos de personas sin recursos económicos pernoctan en un solar de la calle Escultor José
Capuz. Vecinos del barrio Monteolivete han denunciado en reiteradas ocasiones las molestias que
causan estos grupos con gritos y realizando hogueras.

Los Servicios Sociales del consistorio han actuado en distintas ocasiones tras las
reclamaciones de los vecinos y la organización vecinal.

1. ¿El Centro de Servicios Sociales de la zona tiene constancia de esta situación?

2. ¿Qué medidas se han adoptado para atajar los problemas denunciados por los vecinos?
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3. ¿Se ha reunido la Concejalía de Servicios Sociales y de Sanidad con la Asociación de
Vecinos de Monteolivete?

RESPOSTES DE  CONSOL CASTILLO PLAZA - REGIDORA DELEGADA -
DELEGACIÓ DE SERVICIS SOCIALS:¿El Centro de Servicios Sociales de la zona tiene
constancia de esta situación?

1.- Si

2.- Es va fer visita al solar en abril de 2017. Es va comprobar que no hi havien menors, era
un grup de adults que utilitzaven el lloc per a pernoctar. Allí els oferiren a tots alberg que varen
rebutjar.

A tots els varen donar cita al Centre de Serveis Socials de la zona, pero no acudiren a la
cita.

 L'equip de Atención Integral con familias del Censo de Vivienda Precaria, va fer visites
posteriorment, fent derivació al Centre de Salud i de nou al Centre de Serveis Socials de la zona.
Tampoc varen acudir.

3.- No tenim constància en la regidoria de Serveis Socials de que hagen demanat una
reunió.

26 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000131-00 PROPOSTA NÚM.: 5
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
assentament en l'Avinguda d'Aragó.

PREGUNTES:

Efectivos de la Policía Local desalojaron del solar donde en su día estuvo el edificio del
Ayuntamiento de València, sito en la avenida de Aragón, a un grupo de sin techo que pernoctaba
en esos terrenos ante las quejas de los vecinos.

El asentamiento ilegal había crecido en las últimas semanas incluso con la construcción de
chabolas.

1. ¿El grupo de personas que estaba en dicho solar ha recibido atención de los Servicios
Sociales?

2. ¿Desde cuándo tuvieron conocimiento los equipos de Servicios Sociales de la existencia
de este asentamiento?

3. ¿Cuántas personas se encontraban en ese asentamiento?

4. ¿Había alguna unidad familiar?

5. ¿Había menores?
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6. ¿El desalojo se produjo con orden judicial por estar alojados en una propiedad privada?

RESPOSTES DE  ISABEL LOZANO LAZARO - REGIDOR/A DELEGADA -
DELEGACIÓ D'INSERCIÓ SOCIO-LABORAL:

L’Equip d’Atenció Integral amb Famílies del Cens de Vivenda Precària varen fer quatre
visites durant els mesos de febrer, març, maig i juny de 2018 respectivament, sense trobar en cap
ocasió persones en l’assentament. Fins i tot, pel que va observar-se a primer cop d’ull s’estimà
que no es tractava d’un assentament molt nombrós, tan sols hi havia 3 o 4  individuals. Elxaboles
lloc en que es troba l’assentament no permeté contactar amb veïnat immediat per obtindre més
informació com és l’actuació habitual per part de l’esmentat equip.

Com s’ha indicat, no va trobar-se cap persona en cap de les quatre visites.

RESPOSTES DE  CONSOL CASTILLO PLAZA - REGIDORA DELEGADA -
DELEGACIÓ DE SERVICIS SOCIALS:

1.- No

2.-  Es va fer visita per part del Equip de Atenció Integral amb Families del Cens de
Vivenda Precaria, en Febrer de 2018

3.- No varen trobar cap persona

4.- Idem

5.- Idem

6.- Consultat a la regidoria de Policia, ens informen que no va haver-hi desallotjament
algun, va haver-hi una mediació.

27 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000131-00 PROPOSTA NÚM.: 6
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
actuacions en la Casa de les Roques del Corpus.

PREGUNTES:

El Museo del Corpus de València está dividido en dos partes. En una se encuentra la parte
museográfica y en la otra la Casa de las Rocas, donde se encuentran los Carros Triunfales
expuestos al público a lo largo del año.

Las fuertes lluvias han provocado a lo largo de los años goteras y húmedas en esa zona del
complejo museístico.
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1. ¿Cuándo tiene previsto la Concejalía de Cultura Festiva subsanar las deficiencias para
evitar filtraciones de agua en la Casa de las Rocas y, por tanto, daños en esos elementos
declarados Bien de Interés Cultural?

2. ¿Tiene un informe sobre el estado actual de ese inmueble?

3. En la festividad del Corpus de este año. ¿Se registraron daños en alguna de las rocas del
Corpus?

4. ¿Todos los elementos procesionales participaron en el cortejo procesional?

RESPOSTES DE  PERE SIXTE FUSET I TORTOSA - VOCAL SUPLENT -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:

Senyora regidora,

Està previst fer actuacions per subsanar estes deficiències que s'arroseguen fa molts anys
degut a la manca d'inversions de l'anterior equip municipal. Estes deficiències se subsanaran en
funció de la disponibilitat pressupostària en matèria d'inversions.

Actualment està en tràmit la sol.licitud de l'homologació del Museu del Corpus-Casa de la
Roques davant la Generalitat Valenciana, i dins de la documentació hi ha el Pla Museològic on hi
ha un apartat que descriu l'actual estat de l'inmmoble. Això no obstant, recentment s'han fet obres
de millora de la seguretat i avacuació de l'immoble reformant al respecte l'escala central del
Museu del Corpus.

Per les informacions de que actualment disposem els danys han sigut els habituals per les
condicions de la processó o per la presència de la pluja enguany. En tot cas es prengueren
mesures preventives al respecte en l'exhibició de les roques en la Plaça de la Mare de Déu i
pròximament el personal de restauració dels Museus de Cultura Festiva visitarà i inspeccionarà
les roques per si es detecta algun problema i poder subsanar-ho. Cal dir que els danys de
l'anterior any foren reparats i subsanats en els treballs de condicionament de les roques i altres
elements processionals duts a terme per professionals de la restauració contractats a l'efecte, tal
com es ve fent des d'esta Regidoria en els darrere tres anys.

Amb tot, volem destacar que enguany, davant el risc de pluja, les Roques es van protegir
convenientment com mai abans s’havia fet.

Respecte a la celebració del Corpus de 2018, tots els elements processionals participaren
en el seguici. Sols no va eixir l'Àguila de Sant Joan, ja que presentava un problema en la
maniobrabilitat del timó que feu que cap grup volguera fer-se càrrec de la seua direcció en el
carrer. Amb tot, l'Àguila de Sant Joan sí que va ser exhibida en la Plaça de la Mare de Déu. En
tot cas de cara a l'any vinent i en funció de la disponibilitat pressupostària es procedirà amb
preferència a subsanar el problema. Per contra sí que que es va subsanar un problema aparegut en
la Barca de Sant Nicolau amb unes rodes noves de goma que facilitaren la seua eixida en
processó.
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28 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000131-00 PROPOSTA NÚM.: 7
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
col·locació senyalètica de rutes o espais històrics.

PREGUNTES:

El área de Desarrollo Urbano ha terminado hace pocos días la colocación de los últimos
indicadores del Camino de Santiago para que quienes quieran hacer esa ruta sepan por donde
transcurre por la ciudad de València.

La Concejalía de Cultura ha aumentado la señalética sobre la II República.

Desde este grupo nos hemos pronunciado de acuerdo con esas iniciativas para aumentar el
turismo y el patrimonio cultural pero también hemos presentado iniciativas que si bien no se han
rechazado han ido quedando de lado.

1. ¿Cuándo tiene previsto la Concejalía de Cultura instalar señalética para indicar a los
turistas, o interesados en conocer nuestra historia, la zona de la muralla romana, medieval o
musulmana además del entorno de la judería?

2. ¿Ha encargado ya a alguna empresa la confección de postes para instalarlos este año?

RESPOSTES DE  GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA
DELEGADA - DELEGACIÓ DE PATRIMONI I RECURSOS CULTURALS:

Es va indicar davant la moció presentada al juny de 2017,que la dispersió de les restes
recomanava realitzar un estudi, que aquest Servei té intenció de dur a terme mentre es
desenvolupa el projecte del Pla Confiança de Rehabilitació de la Muralla Islàmica en l'àmbit de
la plaça de l'Ángel (UE7 del Barri del Carmen), en el qual està prevista la instal·lació d'un centre
d'interpretació de la muralla.

29 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000131-00 PROPOSTA NÚM.: 8
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
actuacions del SIAM fora de València.

PREGUNTES:

La Sección de Investigación Arqueológica Municipal del Ayuntamiento de València
participa en distintos foros y/o eventos así como actuaciones arqueológicas fuera del término
municipal con lo cual el prestigio de la corporación y del propio SIAM, puesto en marcha hace
más de 50 años, aumenta progresivamente.
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1.  

2.  
3.  

¿Ha realizado la Concejalía de Cultura actuaciones arqueológicas en 2017 ó 2018 por
medio del SIAM fuera del término municipal de València?
¿Dónde se han realizado dichas actuaciones?
¿Cuál ha sido la participación del Ayuntamiento de València y que medios y personal ha
invertido en ellas?

RESPOSTES DE  GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA
DELEGADA - DELEGACIÓ DE PATRIMONI I RECURSOS CULTURALS:

El personal del SIAM, com la resta dels tècnics del servei de Patrimoni Històric, es formen
i també divulguen els seus coneixements, com no podria ser d'una altra manera, en diferents
municipis fora de la nostra ciutat. Una mesura a la qual la regidora sempre dóna suport amb
l'autorització dels permisos corresponents.

30 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000136-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Manuel Camarasa Navalón, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
els centres especialitzats d'alt rendiment.

PREGUNTES:

1.- ¿Existe algún procedimiento abierto actualmente para que se conceda la categoría de
Centro Especializado de Alto Rendimiento a alguna instalación deportiva municipal?

2.- ¿Tiene planeada la Concejalía de Deportes o la Fundación Deportiva Municipal iniciar
los trámites necesarios para que obtenga esa categoría en algún centro deportivo municipal
próximamente?

3.- ¿Se están efectuando obras de mejora en ese sentido en alguna instalación? En caso
afirmativo, ¿en cuáles?

RESPOSTES DE  MARIA TERESA GIRAU MELIA - VICEPRESIDENTA 1ª -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:

1.- Recientemente se ha obtenido la clasificación del CEAR de Judo.

 No se tiene abierto ningún otro procedimiento de solicitud.

2.- Se está trabajando.

3.- No. 
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31 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000136-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Manuel Camarasa Navalón, del Grup Municipal Ciudadanos, sobre
l'estat de les instal·lacions esportives després de les pluges torrencials.

PREGUNTES:

1.- ¿Cuáles han sido los desperfectos que han sufrido las instalaciones deportivas
municipales a causa de las lluvias torrenciales de estos días?

2.- ¿Ha habido alguno de especial relevancia? ¿En qué instalación?

3.- ¿Existe algún informe técnico sobre las inspecciones realizadas para evaluar el estado
de las instalaciones tras estas lluvias? En caso afirmativo, solicitamos copia de los mismos.

4.- ¿Se han procedido a reparar los desperfectos ocasionados? ¿Cuáles todavía no han
podido repararse?

5.- ¿Se han facilitado informes de daños por parte de los directores de las instalaciones
deportivas? En caso afirmativo, solicitamos copia de los mismos.

6.- ¿Cuál es el coste total de las reparaciones? ¿Se encuentran el 100% cubiertas por las
aseguradoras? ¿Cuál es el coste de las reparaciones no cubiertas?

RESPOSTES DE  MARIA TERESA GIRAU MELIA - VICEPRESIDENTA 1ª -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:

A consecuencia de las intensas lluvias de los pasados días se produjeron daños por entrada
de agua en el pabellón Fuente de San Luis, afectando a las oficinas, accesos y sala de gimnasia
deportiva.

  El agua entró por la puerta a consecuencia de haberse inundado la avenida Hermanos
Maristas, sin que pudiera evitarse dada la intensidad y volumen.

 Se ha realizado la oportuna reclamación al seguro del Ayuntamiento para la reparación de
los daños, estando actualmente en trámite.

32 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000136-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Manuel Camarasa Navalón, del Grup Municipal Ciudatans, sobre
la situació del nou Mestalla.

PREGUNTES:

1.- En las últimas reuniones mantenidas con el Valencia C.F., ¿cuáles han sido las
conclusiones sobre la finalización del nuevo estadio del club?
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2.- ¿Se ha facilitado alguna fecha prevista para el reinicio de las obras?

3.- ¿Se va a apoyar o facilitar de alguna manera la construcción de esta instalación
deportiva por parte del consistorio? ¿Qué medidas se tomarán para ello?

RESPOSTES DE  CARLOS GALIANA LLORENS - REGIDOR DELEGAT -
DELEGACIÓ D'ESPAI PÚBLIC

El 10 d’Octubre de 2017, el Regidor d’Espai Públic, va declarar prioritari l’expedient del
València C.F. en virtut de l’acord de la Junta de Govern Local de 22 de juliol de 2016.

A les reunions mantingudes entre el personal tècnic de l’Ajuntament i el personal del
València C.F. se’ls ha transmès esta posició ferma de l’Ajuntament per tal de facilitar en la
mesura de les possibilitats legals la finalització del “Nou Mestalla” però, evidentment, no
correspon a este Ajuntament ni el reinici de les obres, paralitzades des de 2009, ni la entrega de la
documentació necessària per a fer-ho.

Una vegada presentats els projectes modificats que concreten els originals, en raó de les
noves necessitats esportives i funcionals de l'entitat “València, Club de Futbol”, podrem emetre
l'oportuna llicència d'obres definitiva, amb les correccions i esmenes que siguen necessàries, la
qual cosa comportarà la possibilitat de l'inici de les obres, d'acord amb la planificació
determinada pels agents de l'edificació competents: promotor, projectista, director d'obra i
director d'execució d'obra.

33 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000136-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Manuel Camarasa Navalón, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
la situació d'abandó del poliesportiu de Nou Moles.

PREGUNTES:

1.- ¿Se van a tomar medidas para evitar las entradas ilegales en el recinto como la que
ocurrió hace unos días?

2.- En caso de que se diera algún accidente en el interior de la instalación, ¿qué
administración sería la responsable?

3.- ¿Se ha instado oficialmente al gobierno autonómico a fin de que tome las medidas
adecuadas para el reinicio de las obras del polideportivo? En caso afirmativo solicitamos copia de
ese requerimiento.

4.- ¿Tiene previsto el equipo de gobierno ejercitar algún tipo de actividad para que se
retomen las obras del polideportivo de Nou Moles próximamente?
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5.- ¿Se tiene planeado afrontar de alguna manera concreta el posible brote de mosquitos
tigre al acumularse agua y ser un lugar propicio para ello? En caso afirmativo, ¿cuáles van a ser
las medidas a adoptar y cuándo?

RESPOSTES DE  MARIA TERESA GIRAU MELIA - VICEPRESIDENTA 1ª -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:

La construcción de la infraestructura deportiva Nou Moles es promoción de la Generalitat
Valenciana y no tiene competencias el Ayuntamiento de València sobre las circunstancias de la
obra. No obstante se está trabajando intensamente con la DGD de la GV para que las obras se
reinicien en el menor tiempo posible.

Respecto de los accesos no controlados de menores en la obra, se ha informado a la DGD y
a la propia empresa constructora, que tiene la responsabilidad de la adecuada vigilancia y
custodia, de tal circunstancia para que se tomen las medidas adecuadas que eviten situaciones de
riesgo.

En cuanto al agua de lluvia acumulada ocasionalmente en el vaso de piscina construido,
desde hace tiempo, de forma regular y a instancias de la Concejalía de Deportes, la empresa
constructora que como hemos dicho tiene la responsabilidad de vigilancia y custodia de las obras,
viene realizando los tratamientos adecuados para esta plaga.

34 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000136-00 PROPOSTA NÚM.: 5
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Manuel Camarasa Navalón, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
l'equipament i el conveni del Club Antares.

PREGUNTES:

En la sesión de marzo de este año de la Comisión de Desarrollo Humano, se aprobó una
moción para hacer frente a la situación del Club de Gimnasia Antares, con las siguientes
propuestas de acuerdo:

1.- Que por el Ayuntamiento de València, a través de la Fundación Deportiva Municipal,
se proceda a diseñar en el plazo de un mes, un plan de inversiones para la renovación del
equipamiento de la sala de gimnasia artística del Polideportivo Fuente de San Luis, de acuerdo
con la planificación propuesta por la propia asociación Club Antares, y bajo la supervisión de los
servicios técnicos municipales.

2.- Que en la planificación de futuras instalaciones deportivas se valore la conveniencia de
dotar de nuevos espacios a esta disciplina deportiva.
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1.- ¿Qué medidas se han tomado para el cumplimiento de la mencionada moción? ¿Se ha
cumplido el plazo establecido de un mes?

2.- ¿Se ha dado algún problema por las partes con la aplicación del convenio que se firmó
de colaboración?

3.- ¿Se ha aprobado el plan de inversión plurianual para renovar el equipo que figure en el
inventario que se ha elaborado? En caso afirmativo, solicitamos copia del mismo. En case
negativo, ¿por qué no se ha diseñado todavía? ¿Cuál es la previsión de coste total del reemplazo
del equipo?

RESPOSTES DE  MARIA TERESA GIRAU MELIA - VICEPRESIDENTA 1ª -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:

1.- Se está trabajando con una propuesta de plan de inversiones. Se han celebrado varias
reuniones con el club y con empresas de equipamiento deportivo.

 En breve se dispondrá ya de un plan de inversiones a 4 años, consensuado con el club.

2.- Ningún problema.

3.- Se está trabajando con una propuesta de plan de inversiones a 4 años. Se han celebrado 
varias reuniones con el club y con empresas de equipamiento deportivo. En breve se dispondrá de
este plan.

35 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000136-00 PROPOSTA NÚM.: 6
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Manuel Camarasa Navalón, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
la promoció de l'hoquei.

PREGUNTES:

Recientemente, el equipo del Valencia CH ha ascendido a primera división femenina,
mientras que el CD Giner de los Ríos se ha posicionado en la División de Honor B. Se trata, por
tanto, de un momento dulce para este deporte en Valencia.

1.- ¿Se van a desarrollar nuevos planes de fomento de este deporte en nuestra ciudad? En
caso afirmativo, ¿cuáles?

2.- ¿Se va a estudiar y analizar por parte del Ayuntamiento los recursos económicos de que
disponen los clubes, con el fin de prestar las ayudas pertinentes con arreglo a su categoría y
aumentarlas en su caso?

RESPOSTES DE  MARIA TERESA GIRAU MELIA - VICEPRESIDENTA 1ª -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:
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El deporte del hockey y los clubes valencianos de hockey hace años que tienen un lugar
destacado el ámbito nacional de este deporte, apoyándoles desde la concejalía de deportes y la
FDM para que puedan desarrollar convenientemente sus actividades programadas en cada
temporada. Para ello la Federación de Hockey de la Comunidad Valenciana y a través de ella
todos sus clubes, disponen de unas magníficas instalaciones municipales y se les apoya con las
numerosas EEDDMM de hockey de la FHCV que tienen adscritas a los distintos clubes.

El ascenso y la permanencia en la categoría nacional ha sido el estatus ordinario de clubes
valencianos, y en esta ocasión no va a ser diferente con los merecidos ascensos de los clubes
Valencia CH en categoría femenina y CD Giner de los Ríos en categoría masculina, para lo que
dispondrán de las ayudas y subvenciones que les corresponden por ello.

Además, se está trabajando continuamente con la federación valenciana para mejorar la
instalación de Tarongers en cuanto planeamiento permita la construcción de vestuarios y pueda
utilizarse convenientemente para las actividades que las competiciones nacionales y las
numerosas actividades que los clubes locales desarrollan y requieren.

Las instalaciones municipales de hockey de nuestros clubes son de las mejores de España y
de Europa, gracias al esfuerzo del Ayuntamiento de València a través de su FDM y de la propia
Federación de Hockey de la C.V., y ello no deja de suponer una importantísima ayuda en su
promoción y mejora del nivel técnico y deportivo del que no disponen la mayoría de los clubes
con los que van a competir.

36 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000136-00 PROPOSTA NÚM.: 7
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Manuel Camarasa Navalón, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
la promoció del judo.

PREGUNTES:

1.- Aprovechando la catalogación de Centro Especializado de Alto Rendimiento del
Polideportivo Municipal de Benimaclet ¿Se van a desarrollar nuevos planes de fomento de este
deporte en nuestra ciudad? En caso afirmativo, ¿cuáles?

2.- ¿Se va a estudiar y analizar por parte del Ayuntamiento los recursos económicos de que
disponen los clubes, con el fin de prestar las ayudas pertinentes con arreglo a su categoría y
aumentarlas en su caso?

RESPOSTES DE  MARIA TERESA GIRAU MELIA - VICEPRESIDENTA 1ª -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:

1.- Se va a negociar con la Federación de Judo de la C.V. el incluir este deporte en el
programa de Escuelas Deportivas de la FDM.
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2.- El ayuntamiento de València ya dispone de una convocatoria de subvenciones de las 
que se pueden beneficiar los clubes deportivos que desarrollen proyectos deportivos en la ciudad
de Valencia. En los criterios de valoración de las bases se recogen aspectos relacionados con las
posibilidad económicas de la entidad.

37 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000136-00 PROPOSTA NÚM.: 8
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Manuel Camarasa Navalón, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
les obres cedides al Palau de la Música.

PREGUNTES:

Tradicionalmente, cuando se ofrecía una exposición en el Palau de la Música, se cedía una
obra de la misma.

1.- ¿Existe un registro de estas obras cedidas? Solicitamos copia del mismo.

2.- ¿Dónde se encuentran estas obras cedidas? ¿Cuál es su estado de conservación?

RESPOSTES  GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - PRESIDENTA
DELEGADA - PALAU DE LA MÚSICA, CONGRESSOS Y ORQUESTRA DE
VALÈNCIA:

En el Ple del mes de maig ja se li va contestar   que vosté està agafant l'insà costum de
formular preguntes d'aquest calibre fóra del lloc habilitat, que és el Consell d'Administració del
Palau. Li remet al fet que, per no buidar de contingut aquest Consell, i per respecte als seus
membres, vosté formule totes aquestes preguntes allí on correspon. Tal i com recull el reglament.

38 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000136-00 PROPOSTA NÚM.: 9
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Manuel Camarasa Navalón, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
el centre mèdic de la FDM.

PREGUNTES:

Visto que no se concretó prácticamente nada en la respuesta proporcionada el mes pasado
sobre este tema, insistimos en la mayoría de preguntas formuladas.

1.- ¿En qué situación se encuentra el expediente del concurso para la gestión del Instituto
de Medicina Deportiva?

2.- ¿Cuál es la fecha estimada de finalización del concurso que tiene planteada el equipo de
gobierno para que se reinicien las actividades del centro médico?
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3.- ¿A qué se debe el retraso en abrir de nuevo el centro médico?

4.- ¿Se va a atender al mismo tipo de usuarios qué se atendían anteriormente? En caso
negativo, ¿a qué personas estará enfocada la atención del centro?

RESPOSTES DE  MARIA TERESA GIRAU MELIA - VICEPRESIDENTA 1ª -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:

El Instituto de Medicina Deportiva del Centro Cultural La Petxina, cesó en la prestación de
servicios en diciembre del 2013, por finalización del contrato anterior y tras complejas gestiones
de liquidación con el anterior gestor, como usted bien sabe.

Dentro de las necesidades del Centro de Medicina Deportiva se redactan los pliegos para la
adecuación de dicho servicio a las nuevas demandas, remitiéndose al Servicio de Contratación
del Ayuntamiento de València para su tramitación.

El Servicio de medicina deportiva se considera necesario para el Centro Deportivo Cultural
La Petxina y el Centro de Tecnificación Deportiva, por lo que se mantiene el interés en su
reapertura en el menor tiempo posible, al ser de interés general su uso.

PRECS I PREGUNTES

No n'hi han

DESPATX EXTRAORDINARI

SERVICI D'EDUCACIÓ

39. (E 1) RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: E-02101-2018-000024-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
Sol·licitar adhesió segona fase PLA EDIFICANT

La comissió, en sessió celebrada el dia 21 de juny de 2018 i previa declaració d'urgència,
acorda formular la proposta que a continuació s’expressa, adoptada amb els vots a favor de les
representants del Grup Compromís, Sra. Consol Castillo Plaza i Sra. Glòria Tello Company; la
representant del Grup Socialista, Sra. María Teresa Girau Meliá, i de la representant del Grup
València en Comú, Sra. Maria Oliver Sanz; amb l'abstenció del representant del Grup Popular,
Sr. Cristóbal Grau Muñoz, i de la representant del Grup Ciutadans, María Amparo Picó Peris, i
elevar-la al Ple de l'Ajuntament:

"Antecedentes de Hecho

Primero. Con fecha 26 de octubre de 2017 se ha publicado en el DOGV Decreto Ley
5/2017, de 20 de octubre, del Consell, por el que se establece el régimen jurídico de cooperación
entre la Generalitat y las administraciones locales de la Comunitat Valenciana para la
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construcción, ampliación, adecuación, reforma y equipamiento de centros públicos docentes de
la Generalitat, en un contexto de impulso en la garantía de la prestación del servicio público
fundamental del derecho a la educación, contemplado en el artículo 27 de la Constitución
Española.

Segundo. El objeto de este Decreto Ley es establecer el régimen jurídico que articule la
cooperación entre la Generalitat y las administraciones locales de la Comunitat Valenciana
para la construcción, ampliación, adecuación, reforma y equipamiento de centros públicos
docentes de la Generalitat. Dicha cooperación se materializa a través de la delegación, por
parte de la Generalitat, del ejercicio de sus competencias en materia de construcción,
ampliación, adecuación, reforma y en su caso, equipamiento de centros públicos docentes de la
Generalitat. Con carácter general, esta delegación se formalizará mediante resolución de la
persona titular de la Conselleria con competencias en materia de educación, pudiendo también
formalizarse mediante convenio y exigirá en todo caso la previa aceptación por el municipio
interesado.

Tercero. Según lo dispuesto en el artículo 7.1 del citado Decreto Ley, las administraciones
locales interesadas en adherirse al plan de cooperación previsto en el mismo, deberán presentar
la correspondiente solicitud ante la conselleria competente en materia de educación. La
solicitud, deberá identificar la actuación concreta a realizar y deberá ser suscrita por el órgano
competente y en el caso de los ayuntamientos, la decisión de presentar dicha solicitud será
adoptada por acuerdo plenario.

Cuarto. El pleno del Ayuntamiento de València, en sesión celebrada el 25 de enero de
2018, acordó la adhesión de la primera fase del plan de cooperación previsto en el Decreto Ley
5/2017, así como la autorización a la Concejala de Educación para realizar cuantos trámites
sean necesarios durante la ejecución del citado plan de cooperación, y la autorización al
Secretario D. Hilario Llavador Cisternes para suscribir solicitud electrónica de adhesión a
dicho plan.

Quinto. La Concejala de Educación mediante moción de fecha 19 de junio de 2018
propone que se inicien los trámites necesarios para la ejecución de la segunda fase del
programa EDIFICANT y solicitar la adhesión al plan de cooperación entre la Generalitat y las
administraciones locales de la Comunitat Valenciana para la construcción, ampliación,
adecuación, reforma y equipamiento de centros públicos docentes de la Generalitat previsto en
el Decreto Ley 5/2017, de 20 de octubre, y cuya previsión son las actuaciones en los siguientes
centros: CEIP Castellar-Oliveral, CEIP Profesor Bartolomé Cossío, CEIP Lluis de Santàngel
(El Saler), CEIP Eliseo Vidal, CEIP Ciutat Artista Faller y CEIP Ausiàs March.

Sexto. Las instrucciones de la Secretaría Autonómica de Educación para la gestión para
entidades locales dictadas en el marco del Decreto Ley 5/2017, publicadas en la web de la
Conselleria y que se incorporan al expediente, establecen una plataforma de gestión telemática
denominada EDIFICANT, a través de la cual se debe presentar la solicitud previa de adhesión
junto con la selección de operaciones, cuyo órden de introducción marcará la prioridad de la
solicitud para la entidad solicitante, y solo efectos informativos para la Generalitat, sin que sea
necesario en esta fase aportar ninguna documentación.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 S

N
U

K
 O

lv
h
 D

A
yF

 V
H

Y
Z
 S

8
X
3
 c

+
lU

 t
yE

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A GENERAL DE L' ADMÓ MUNICIPAL - TITULAR
ORGAN DE SUPORT A JGL

FRANCISCO JAVIER VILA BIOSCA 26/07/2018 ACCVCA-120 5455451848073102300

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 21 DE JUNY DE 2018 43

Séptimo. Que el precedente telemático previsto en las citadas instrucciones contempla una
“adhesión previa” o “solicitud previa de adhesión” al Plan que no está contemplado en el
Decreto Ley 5/2017 y que es necesario cumplimentar siguiendo dichas instrucciones de forma
telemática.

Octavo. Se ha consultado previamente al Consejo Escolar Municipal las actuaciones a
proponer a la Generalitat de conformidad con lo dispuesto en el artículo 7 del Decreto Ley
5/2017, acordándose por unanimidad tal como consta en un certificado de la Secretaria del
mismo de fecha 18 de junio de 2018, incorporado al expediente.

Fundamentos de Derecho

I. Decreto Ley 5/2017, de 20 de octubre, del Consell, por el que se establece el régimen
jurídico de cooperación entre la Generalitat y las administraciones locales de la Comunitat
Valenciana para la construcción, ampliación, adecuación, reforma y equipamiento de centros
públicos docentes de la Generalitat.

II. Instrucciones de la Secretaría Autonómica de Educación para la gestión para la puesta
en ejecución del Decreto Ley 5/2017 por las entidades locales, publicada en la web de la
Conselleria.

III. Artículo 27 de la Constitución Española, que considera la educación como un derecho
fundamental de todos los españoles y encomienda a los poderes públicos que promuevan las
condiciones para su efectivo disfrute.

IV. Ley 7/1985, de 2 de abril, reguladora de las bases del régimen local, artículo 7 puesto
en relación con el artículo 27, respecto a las competencias de las entidades locales atribuidas
por delegación.

V. Ley 40/2015, de 1 de octubre, de régimen jurídico del sector público, cuyo artículo 47
posibilita la suscripción de convenios entre administraciones públicas y el artículo 48 respecto a
convenios que tengan por objeto la delegación de competencias.

De conformitat amb els anteriors fets i fonaments de Dret, s'acorda: /

De conformidad con los anteriores hechos y fundamentos de Derecho, se acuerda:

Primero. Iniciar la segunda fase del programa EDIFICANT y adherirse al plan de
cooperación entre la Generalitat y las administraciones locales de la Comunitat Valenciana
para la construcción, ampliación, adecuación, reforma y equipamiento de centros públicos
docentes de la Generalitat previsto en el Decreto Ley 5/2017, de 20 de octubre, y cuya previsión
son las actuaciones en los siguientes centros: CEIP Castellar-Oliveral, CEIP Profesor
Bartolomé Cossío, CEIP Lluis de Santàngel (El Saler), CEIP Eliseo Vidal, CEIP Ciutat Artista
Faller y CEIP Ausiàs March.
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Segundo. Autorizar a la concejala delegada de Educación, María Oliver Sanz, para
realizar cuantos trámites sean necesarios durante la ejecución del plan de cooperación citado en
el apartado anterior.

Tecero. Autorizar al Secretario D. Hilario Llavador Cisternes para suscribir solicitud
electrónica de adhesión al plan de cooperación citado en el apartado primero." 

Hi ha les intervencions següents:

El Sr. Cristóbal Grau Muñoz, del Grup Popular, assenyala que en el seu dia el Sr. Sergi
Campillo va dir que no feia falta portar al Ple el tema i que simplement amb un Conveni hi havia
prou. Enfront d'això el Grup Popular proposava que ja en el primer Pla s'inclogueren totes les
infraestructures educatives que s'hagueren de dur a terme, perquè el procediment per a la seua
tramitació era lent, així com fer les sol·licituds prèvies en el seu conjunt tenint en compte l'orde
de prioritats. Finalment manifesta que si l'Ajuntament no disposa de mitjans humans i econòmics,
no té sentit que assumisca compromisos sobre un tema que no és de la seua competència.

La Sra. María Oliver Sanz, del Grup València en Comú, respon que si l'Ajuntament
assumix la competència serà més conscient de la situació i dels terminis d'actuació. En tot cas,
manifesta que són sabedors de les dificultats que això suposa, motiu pel qual han donat trasllat
d'això als Consells Escolars i els han manifestat que les queixes per la demora en l'execució han
de traslladar-les a la Conselleria competent.

La Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Ciutadans, planteja el perquè no s'inclou la
informació respecte a tots els centres educatius amb necessitats d'infraestructures, i en especial fa
referència al col·legi Sant Angel de la Guarda.

Concloses les intervencions, la proposta és aprovada amb els vots a favor de  les
representants del Grup Compromís, Sra. Consol Castillo Plaza i Sra. Glòria Tello Company; la
representant del Grup Socialista, Sra. María Teresa Girau Meliá, i de la representant del Grup
València en Comú, Sra. Maria Oliver Sanz; amb l'abstenció del representant del Grup Popular,
Sr. Cristobal Grau Muñoz, i de la representant del Grup Ciutadans, María Amparo Picó Peris.  

40. (E 2) RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: E-02101-2018-000024-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
Sol·licitud delegació de competències Pla Edificant

La comissió, en sessió celebrada el dia 21 de juny de 2018 i previa declaració d'urgència,
acorda formular la proposta que a continuació s’expressa, adoptada amb els vots a favor de les
representants del Grup Compromís, Sra. Consol Castillo Plaza i Sra. Glòria Tello Company; la
representant del Grup Socialista, Sra. María Teresa Girau Meliá, i de la representant del Grup
València en Comú, Sra. Maria Oliver Sanz; amb l'abstenció del representant del Grup Popular,
Sr. Cristóbal Grau Muñoz, i de la representant del Grup Ciutadans, María Amparo Picó Peris, i
elevar-la al Ple de l'Ajuntament:

"Antecedentes de Hecho
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Primero. Con fecha 26 de octubre de 2017 se ha publicado en el DOGV Decreto Ley
5/2017, de 20 de octubre, del Consell, por el que se establece el régimen jurídico de cooperación
entre la Generalitat y las administraciones locales de la Comunitat Valenciana para la
construcción, ampliación, adecuación, reforma y equipamiento de centros públicos docentes de
la Generalitat, en un contexto de impulso en la garantía de la prestación del servicio público
fundamental del derecho a la educación, contemplado en el artículo 27 de la Constitución
Española.

Segundo. El objeto de este Decreto Ley es establecer el régimen jurídico que articule la
cooperación entre la Generalitat y las administraciones locales de la Comunitat Valenciana
para las competencias de construcción, ampliación, adecuación, reforma y equipamiento de
centros públicos docentes de la Generalitat. Dicha cooperación se materializa a través de la
delegación, por parte de la Generalitat, del ejercicio de las mencionadas competencias. Con
carácter general, esta delegación se formalizará mediante resolución de la persona titular de la
Conselleria con competencias en materia de educación, pudiendo también formalizarse mediante
convenio y exigirá en todo caso la previa aceptación por el municipio interesado.

Tercero. Según lo dispuesto en el artículo 7.1 del citado Decreto Ley, las administraciones
locales interesadas en adherirse al plan de cooperación previsto en el mismo, deberán presentar
la correspondiente solicitud ante la Conselleria competente en materia de educación. La
solicitud, deberá identificar la actuación concreta a realizar y deberá ser suscrita por el órgano
competente y en el caso de los ayuntamientos, la decisión de presentar dicha solicitud será
adoptada por acuerdo plenario.

Cuarto. El pleno del Ayuntamiento de València, en sesión celebrada el 25 de enero de
2018, ha acordado la adhesión al plan de cooperación previsto en el Decreto Ley 5/2017, la
autorización a la Concejala de Educación para realizar cuantos trámites sean necesarios
durante la ejecución del citado plan de cooperación, y la autorización al Secretario D. Hilario
Llavador Cisternes para suscribir solicitud electrónica de adhesión a dicho plan.

Quinto. Las instrucciones de la Secretaría Autonómica de Educación de gestión para
entidades locales dictadas en el marco del Decreto Ley 5/2017, publicadas en la web de la
Conselleria y que se incorporan al expediente, establecen una plataforma de gestión telemática
denominada EDIFICANT, a través de la cual se debe presentar la solicitud previa de adhesión
junto con la selección de operaciones, cuyo orden de introducción marcará la prioridad de la
solicitud para la entidad solicitante, meramente a efectos informativos y no vinculantes para la
Generalitat, sin que sea necesario en esta fase aportar ninguna documentación.

Sexto. Que el precedente telemático previsto en las citadas instrucciones contempla una
“adhesión previa” o “solicitud previa de adhesión” al Plan que no está contemplado en el
Decreto Ley 5/2017 y que es necesario cumplimentar siguiendo dichas instrucciones de forma
telemática.

Séptimo. Se ha evacuado consulta previa al Consejo Escolar Municipal de conformidad
con lo dispuesto en el artículo 7 del Decreto Ley 5/2017 , acordándose por unanimidad la
adhesión al Plan Edificant, conforme al orden de prioridad de actuaciones a llevar a cabo en
base a informe técnico incorporado al expediente del Servicio de Educación del Ayuntamiento de
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Valencia, como así consta en certificado de 19 de febrero de 2018 de la Secretaría del
mencionado Consejo.

Octavo. Por Resolución de la Tenienta de Alcalde de Educación OS-155 de fecha
1/03/2018, se acuerda formular la solicitud previa de adhesión al Pla Edificant , de conformidad
con las instrucciones de la Secretaría Autonómica de Educación, así como autorizar al
Secretario D. Hilario Llavador Cisternes para suscribir la misma, a través de la plataforma de
gestión telemática EDIFICANT , y a seleccionar las actuaciones que se desean ejecutar por
delegación según el siguiente orden de prelación, conforme al informe técnico mencionado en el
anterior antecedente:

- nueva construcción CEIP Fernando de los Rios

- nueva construcción IES núm.41 de Patraix

- nueva construcción CEIP Sant Àngel de la Guarda

- rehabilitación CEIP Sant Josep de Calasanz

- rehabilitación CEIP Lluís Vives.

- rehabilitación CEIP Carles Salvador

- rehabilitación CEIP Salvador Tuset

- rehabilitación CEIP Raquel Payá

- rehabilitación CEIP Teodoro Llorente

Noveno. En fecha 05/03/2018, se lleva a cabo la suscripción referida en el ordinal
anterior.

Décimo. Se recibe de la Subdirección General de Infraestructuras Educativas, dependiente
de la Secretaría Autonómica de Educación , por correo electrónico, la conformidad para
solicitar la delegación de competencias, y pone a disposición del Ayuntamiento de Valencia la
información y documentación necesaria para la elaboración de la Memorias Técnicas de
Actuación de las correspondientes propuestas de actuaciones que se desean ejecutar por
delegación, a las que se refiere el apartado octavo de este acuerdo, a excepción de la actuación
en el centro IES núm. 41 de Patraix.

Undécimo. Por el Servicio de Arquitectura y Servicios Centrales Técnicos del
Ayuntamiento se recibe por correo electrónico de fecha 12/06/2018 , la Memoria Técnica
relativa a la actuación de rehabilitación del CEIP Carles Salvador, por lo que procede, en aras
de la celeridad, solicitar la delegación de competencias de ejecución y contratación de las obras
relativas a este centro, sin perjuicio de elevar al pleno las sucesivas solicitudes de delegación de
las restantes actuaciones, conforme se vayan emitiendo las memorias de las mismas.

Duodécimo. El artículo 7 del Decreto Ley 5/2017, en consonancia con las Instrucciones de
la Secretaría Autonómica de Educación de gestión para entidades locales en el marco del
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mencionado Decreto Ley, requiere para la presentación de la solicitud de delegación de
competencias de la Generalitat a favor del Ayuntamiento, acuerdo plenario municipal adoptado
al efecto, acompañado de descripción técnica de la actuación ( Memoria Técnica), incluyendo el
importe máximo previsto del coste de intervención.

Fundamentos de Derecho

I. Decreto Ley 5/2017, de 20 de octubre, del Consell, por el que se establece el régimen
jurídico de cooperación entre la Generalitat y las administraciones locales de la Comunitat
Valenciana para la construcción, ampliación, adecuación, reforma y equipamiento de centros
públicos docentes de la Generalitat.

II. Instrucciones de la Secretaría Autonómica de Educación para la gestión para la puesta
en ejecución del Decreto Ley 5/2017 por las entidades locales, publicada en la web de la
Conselleria.

III. Artículo 27 de la Constitución Española, que considera la educación como un derecho
fundamental de todos los españoles y encomienda a los poderes públicos que promuevan las
condiciones para su efectivo disfrute.

IV. Ley 7/1985, de 2 de abril, reguladora de las bases del régimen local, artículo 7 puesto
en relación con el artículo 27, respecto a las competencias de las entidades locales atribuidas
por delegación.

V. Ley 40/2015, de 1 de octubre, de régimen jurídico del sector público, cuyo artículo 47
posibilita la suscripción de convenios entre administraciones públicas y el artículo 48 respecto a
convenios que tengan por objeto la delegación de competencias.

De conformitat amb els anteriors fets i fonaments de Dret, s'acorda: /

De conformidad con los anteriores hechos y fundamentos de Derecho, se acuerda:

Primero. Solicitar la delegación de competencias de la Generalitat Valenciana en favor
del Ayuntamiento de València relativa a la actuación de rehabilitación del CEIP Carles
Salvador, en el marco de la cooperación entre la Generalitat y las administraciones locales de la
Comunitat Valenciana para la construcción, ampliación, adecuación, reforma y equipamiento de
centros públicos docentes de la Generalitat, acompañado de la Memoria Técnica
correspondiente en la que se indica el importe máximo previsto del coste de la intervención,
según obra en el expediente, de conformidad con lo establecido en el apartado 2 del artículo 7
del Decreto Ley 5/2017 de 20 de octubre del Consell.

Segundo. Autorizar al Secretario D. Hilario Llavador Cisternes para suscribir
telemáticamente la solicitud de delegación de competencias mencionada anteriormente, a través
de la plataforma de gestión EDIFICANT."

Es donen per reproduïdes les intervencions realitzades en el punt número 39 de l'orde del
dia referides a la sol·licitud d'adhesió a la segona fase del PLA EDIFICANT.
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Concloses les intervencions, la proposta és aprovada amb els vots a favor de  les
representants del Grup Compromís, Sra. Consol Castillo Plaza i Sra. Glòria Tello Company; la
representant del Grup Socialista, Sra. María Teresa Girau Meliá, i de la representant del Grup
València en Comú, Sra. Maria Oliver Sanz; amb l'abstenció del representant del Grup Popular,
Sr. Cristobal Grau Muñoz, i de la representant del Grup Ciutadans, María Amparo Picó Peris. 

I, com que no hi ha més assumptes a tractar, a les eu hores i quatre minuts, la presidència
tanca la sessió, de la qual estenc la present acta per mitjà de la incorporació de les còpies,
autoritzades amb les firmes de la Sra. presidenta i del Sr. secretari, de les propostes acordades en
els expedients examinats, i la firma la presidenta amb mi el secretari, que certifique.


